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1  Φόβοι για τετραψήφιο αριθμό κρουσμάτων
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 450.99 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Φόβοι για τετραψήφιο 
αριθμό κρουσμάτων
yy ΤΑ ΕΠΙΠΕΔΑ ίου συναγερμού για ns αντοχέε 
ίου Εθνικού Συστήματοε Υγείαε σε συνδυασμό με 
ΐηνιαχύιαιη μειαδοιικόιηια ίου νέου ιού που μπο
ρεί να προκαλέσει ιειραψήφιο αριθμό κρουσμάιων 
«ανεβάζει» η επιστημονική κοινότητα.

Την αναγκαιότητα «να σταματήσει η θεία Κοινω
νία» εξέφρασε (ΣΚΑ'ί) ο καθηγητήε Γενετικήετου Πα
νεπιστημίου τηε Γενεύηε ΜανώληεΔερμιτζάκηε, κα- 
θώε «δεν γίνεται να κλείνουν επιχειρηματίεε και πα
ράλληλα στιε εκκλησίεε να συνεχίζεται η θεία Μετά
ληψη με αυτόν τον τρόπο». Ο καθηγητήε αντιπρότει- 
νε «να γίνεται η θεία Κοινωνία με πλαστικό κουτάλι 
μιαε χρήσηε ή με το μεταλλικό κουταλάκι του κάθε 
πιστού», κάτι που, όπωε είπε, έχει γίνει και σε εκκλη- 
σίεε άλλων χωρών. Υπογράμμισε, παράλληλα, ότι 
«έχουν κλείσει όλεε οι Εκκλησίεε στην Ευρώπη, στην 
Αμερική και στη Γερμανία», λέγονταε σε επικριτικό 
τόνο ότι «επομένωε είμαστε μια τρομερή εξαίρεση». 
Δεν παρέλειψε να τονίσει με δηκτικό τρόπο ότι «η Εκ
κλησία έχει δείξει πολύ μεγάλη ευελιξία σε παλιότε- 
ρεε εποχέε»...

Την αγωνία ότι «αν δεν υπάρξει παρέμβαση από 
την πολιτεία, είναι πολύ πιθανό τον Νοέμβριο να 
έχουμε όχι μόνο τετραψήφιο αριθμό κρουσμάτων, 
αλλά και τετραψήφιο αριθμό ασθενών στιε ΜΕΘ» 
μετέφερε (Open) ο πρόεδροε του Πανελλήνιου Ια
τρικού Συλλόγου A0av0oios Εξαδάκτυλοε. «Οι 
αριθμοί δείχνουν έξαρση. Οι επιλογέε είναι ή περιο
ριστικά μέτρα έγκαιρα ή κατάρρευση του συστήμα- 
tos» συμπλήρωσε χαρακτηριστικά.

Στην ανάλογη δυσοίωνη πρόβλεψη ότι «αν τον 
αφήσουμε (σ.σ.: τον ιό) να εξελιχθεί, μπορεί να φτά
σουμε και σετετραψήφιουε αριθμούε κρουσμάτων» 
προέβη, στονΣΚΑΪ, ο καθηγητήε Περιβαλλοντικήε 
Μηχανικήε του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου Θεσ
σαλονίκη Δημοσθένηε Σαρηγιάννηε.

Οι ΜΕΘ «στριμώχνονται»

Μ.Δερμιτζάκης: 
«Θεία κοινωνία 
με πλαστικό κουτάλι»

SOS για την κατάρρευση 
του ΕΣΥ από τους 
λοιμωξιολόγους.
«Οι επιλογές είναι 
ή περιοριστικά μέτρα 
έγκαιρα ή κατάρρευση 
του συστήματος» 
προειδοποιεί 
οπρόεδρος 
του Ιατρικού Συλλόγου 
Αθ. Εξαδάκτυλος

«Οι ΜΕΘ έχουν αρχίσει και 'στριμώχνονται'» ήταν 
η προειδοποίηση - καμπάνα που χτύπησε npos την 
κυβέρνηση και ο λοιμωξιολόγοε Μάριοε Λαζανάε, 
δίνονταε έμφαση στο γεγονόε ότι «διασωληνώνονται 
και άτομα νεαρήε ηλικίαε».
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1  Ενοχοι για τη ληστεία στο ΑΧΕΠΑ Σακκάς και
Δημητράκης

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 149.2 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ενοχοι για 
τη ληστεία 
στο ΑΧΕΠΑ 
Σακκάς και 
Δημητράκης
ΤΟΝ ισχυρισμό ότι προχώρη
σαν στη ληστεία στη χρημα
ταποστολή του Νοσοκομείου 
ΑΧΕΠΑ λόγω... οικονομικών 
δυσκολιών και αξιοπρέπει
ας προέβαλαν χθες, ενώπιον 
του Μονομελούς Εφετείου 
Κακουργημάτων, ο 35χρονος 
Κώστας Σακκάς και ο 41 χρό
νος Γιάννης Δημητράκης. Το 
δικαστήριο δεν φάνηκε να πεί
στηκε και τους έκρινε ένοχους 
για «ληστεία από κοινού από 
δράστες που ενήργησαν με 
καλυμμένα τα χαρακτηριστι
κά του προσώπου τους», για 
«πλαστογραφία μετά χρήσης 
από κοινού» καθώς το αυτοκί
νητο με το οποίο επιχείρησαν 
να διαφύγουν είχε τοποθετη
μένες πλαστές πινακίδες κυ
κλοφορίας, και για «παράνομη 
οπλοφορία». Επέβαλε ποινή 
κάθειρξης επτά ετών και δέκα 
μηνών στον Σακκά και έντε
κα ετών και έξι μηνών στον 
Δημητράκη. Και οι δύο πήραν 
το δρόμο της επιστροφής στο 
κελί της φυλακής.

Απολογία
Στην απολογία τους παρα
δέχθηκαν πως ανήκουν στον 
αναρχικό χώρο, αλλά ισχυ
ρίστηκαν ότι δεν έκαναν τη 
ληστεία για τρομοκρατία. Ο 
Σακκάς υποστήριξε πως ντρε
πόταν που δανειζόταν από 
φίλους και γνωστούς και δεν 
είχε χρήματα για να εξαγορά
σει προηγούμενη ποινή. Από 
την πλευρά του, ο Δημητρά
κης κατέθεσε ότι είχε ανοίξει 
ένα μαγαζί στην Αθήνα, αλλά 
δεν πήγαινε καλά λόγω της 
συμμετοχής του στον αναρ
χικό χώρο και δεν μπορούσε 
άλλο να ζητάει χρήματα από 
την οικογένειά του. Συγκλο
νιστικές ήταν οι περιγραφές 
των αστυνομικών οι οποίοι 
συμμετείχαν στην επιχείρηση 
παρακολούθησης των δύο 
αναρχικών, αλλά και στην 
ακινητοποίησή τους μετά τη 
ληστεία. Να σημειωθεί ότι το 
δικαστήριο αποφάσισε για τη 
Δήμητρα Συριανού ποινή φυ
λάκισης δύο χρόνων με τριετή 
αναστολή για απλή συνέργεια 
σε ληστεία, αναγνωρίζοντάς 
της το ελαφρυντικό του προ
γενέστερου σύννομου βίου.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
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1  ΠΑΝΔΗΜΙΑ COVID-19: Συναγερμός για την Ευρώπη
από τον ΠΟΥ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 16,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 956.46 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συναγερμός για 
την Ευρώπη από τον ΠΟΥ

Έρχεται δύσκολος χειμώνας προειδοποιεί ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας, 
καθώς αρνητικά ρεκόρ κρουσμάτων και θανάτων 

καταγράφονται σε πολλές ευρωπαϊκές χώρες

Άκρως ανησυχητικά εξακολου
θούν να είναι τα τελευταία δεδομένα για 
την πορεία της πανδημίας της Covid- 
19 ανά την υφήλιο. Το 24ωρο της Τρίτης 
καταγράφηκαν παγκοσμίως 6.257 νέοι 
θάνατοι και 296.401 νέα κρούσματα. Οι 
ειδικοί είναι εξαιρετικά προβληματι
σμένοι και επισείουν τον κίνδυνο ανε
ξέλεγκτων καταστάσεων, καθώς το βό
ρειο ημισφαίριο εισέρχεται στο φθινό
πωρο. Την ίδια ώρα, ο Παγκόσμιος Ορ
γανισμός Υγείας ηχεί συναγερμό για 
την Ευρώπη, όπου ιός εξαπλώνεται με 
ταχύ ρυθμό. Στη Γαλλία, μόλις δεκαπέ
ντε ημέρες μετά την έναρξη της σχολι
κής χρονιάς, 81 σχολεία είναι σήμερα 
κλειστά, ενώ σε δέκα περίπου πανεπι
στήμια, κυρίως ιατρικές σχολές, έχουν 
εντοπισθεί συρροές κρουσμάτων 
Covid-19. Στην Ισπανία, σε μια από τις 
περισσότερο πληγείσες περιοχές της 
χώρας, την περιφέρεια της Μαδρίτης, 
αναμένοντα άμεσα τοπικά lockdowns 
σε τομείς της πόλεις όπου καταγράφο
νται τελευταία πολλά κρούσματα. Στην 
ανατολική Ευρώπη, τα αρνητικά ρεκόρ 
νέων κρουσμάτων και θανάτων καταρ- 
ρίπτονται καθημερινά με τη Ρουμανία, 
την Τσεχία, την Ουκρανία και τη Ρωσία 
να δοκιμάζονται σκληρά από την επέ
λαση του φονικού ιού.

Ειδικά στη Ρουμανία, ο αριθμός των 
νέων κρουσμάτων το τελευταίο 24ω- 
ρο, σημείωσε νέο αρνητικό ρεκόρ με 
1.713 περιστατικά. Από το ξέσπασμα 
της πανδημίας, 4.285 άνθρωποι έχουν 
χάσει την ζωή τους στη χώρα από τον 
κορωνοϊό, από ένα σύνολο 107.011 
κρουσμάτων. Σχεδόν το ένα τρίτο τους 
είναι συγκεντρωμένο σε τέσσερις μό
νον περιφέρειες: την πρωτεύουσα 
Βουκουρέστι, τη μεσαιωνική πόλη του 
Μπρασόβ και στις κομητείες Αργίες 
και Πράχοβα.

Σύμφωνα με το Ευρωπαϊκό Κέντρο 
Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημάτων, ο 
ρυθμός εξάπλωσης της επιδημίας 
στην Ρουμανία είναι από τους ταχύτε
ρους στην Ευρώπη μαζί με την Ισπα
νία, τη Γαλλία, τη Μάλτα, την Κροατία 
και την Τσεχία. Εξάλλου, η Γαλλία α
νακοίνωσε την Τρίτη 8.000 νέα κρού
σματα και 2.713 νοσηλευόμενους α
σθενείς τις τελευταίες 7 ημέρες. 752 α
σθενείς νοσηλεύονται σε μονάδες ε
ντατικής θεραπείας κυρίως στην πε
ριφέρεια του Παρισιού και στο νοτιο
ανατολικό τμήμα της χώρας.

Η Ουκρανία επίσης κατέγραψε α
ριθμό ρεκόρ 76 θανάτων από Covid-19 
την Τρίτη. Το προηγούμενο ημερήσιο 
ρεκόρ (72) είχε αναφερθεί την περα
σμένη εβδομάδα. Η κυβέρνηση του 
Κιέβου ανακοίνωσε ότι το σύνολο των 
κρουσμάτων του νέου κορωνοϊού που 
έχουν καταγραφεί ως σήμερα στη χώ
ρα ανέρχεται σε 162.660 και των θα
νάτων σε 3.340. 72.324 άνθρωποι έ
χουν αναρρώσει από τη νόσο.

Κρίσιμη καμπή
Η μάχη εναντίον της Covid-19 στην 

Ευρώπη εισέρχεται σε φάση αποφα
σιστικής σημασίας, καθώς οι μαθητές 
επιστρέφουν στα σχολεία και οι άν

θρωποι ξαναγυρίζουν στους κλειστούς 
χώρους με την έλευση του φθινοπώ
ρου, προειδοποίησε χθες ο Παγκό
σμιος Οργανισμός Υγείας. Είναι και
ρός να σταματήσουμε να «κυνηγάμε 
χίμαιρες» και να πάρουμε σκληρές α
ποφάσεις για να προστατεύσουμε τους 
πιο ευάλωτους και να κρατήσουμε 
τους νέους στο σχολείο ακόμη κι αν

ΠΑΝΔΗΜΙΑ COVID-19

χρειαστεί να αποδεχθούμε αναπόφευ
κτες θυσίες, δήλωσε ο διευθυντής του 
ΠΟΥ για τις καταστάσεις έκτακτης α
νάγκης Μάικλ Ράιαν.

«Η Ευρώπη μπαίνει σε μια περίοδο 
που οι άνθρωποι θα αρχίσουν να επι
στρέφουν στους εσωτερικούς χώρους. 
Η πίεση των νέων μολύνσεων θα αυ
ξηθεί. Θα πρέπει να γίνουν συμβιβα

σμοί για να παραμείνουν κοινωνικά ε
νεργοί τόσο οι νέοι όσο και οι ηλικιω
μένοι και ο μόνος τρόπος γι’ αυτό είναι 
να τηρηθούν τα μέτρα υγειονομικής α
σφάλειας και σαφώς η πρακτική της 
κοινωνικής αποστασιοποίησης. Τι εί
ναι το πιο σημαντικό; Η επιστροφή 
των παιδιών μας στις τάξεις ή το ά
νοιγμα των νάιτ κλαμπ και των μπαρ;»,

αναρωτήθηκε ο Ράιαν, μιλώντας σε συ
νέντευξη Τύπου μέσω τηλεδιάσκεψης.

Με βάση τις επίσημες στατιστικές 
του οργανισμού, οι άνθρωποι ηλικίας 
κάτω των 20 ετών αντιπροσωπεύουν 
λιγότερο από το 10% των κρουσμάτων 
και λιγότερο από το 0,2% των θανάτων. 
Ωστόσο, η πορεία της εξέλιξης της 
πανδημίας μέχρι σήμερα δεν επιτρέ
πει κανέναν εφησυχασμό. Ο κορωνοϊ- 
ός έχει προκαλέσει ήδη τον θάνατο 
τουλάχιστον 936.095 ανθρώπων σε ό
λο τον κόσμο από τον περασμένο Δε
κέμβριο που αναφέρθηκαν τα πρώτα 
επιβεβαιωμένα κρούσματα στην πόλη 
Γουχάν της Κίνας.

Σύμφωνα με τον απολογισμό του Γαλ
λικού Πρακτορείου που βασίζεται σε ε
πίσημα στοιχεία, από την αρχή της παν
δημίας έχουν διαγνωστεί σχεδόν 30 ε
κατομμύρια κρούσματα (29.633.590) εκ 
των οποίων τουλάχιστον τα 19.787.400 
θεωρούνται ότι έχουν ιαθεί. Υπενθυμί
ζεται ότι ο αριθμός των διαγνωσμένων 
κρουσμάτων δεν αντιπροσωπεύει πα
ρά μόνο ένα μέρος του πραγματικού α
ριθμού των μολύνσεων, καθώς ως γνω
στόν τα τεστ ανίχνευσής του ιού έχουν 
περιορισμένη πληθυσμιακή κάλυψη.

Το 24ωρο της Τρίτης καταγράφηκαν 
παγκοσμίως 6.257 νέοι θάνατοι και 
296.401 νέα κρούσματα σε όλο τον κό
σμο. Οι χώρες με τους περισσότερους 
νέους θανάτους είναι η Ινδία (1.290) οι 
ΗΠΑ (1.250) και η Βραζιλία (1.113).

Οι ΗΠΑ είναι η πλέον πληγείσα χώρα 
στον κόσμο βάσει του αριθμού των 
κρουσμάτων όσο και θανάτων, με 
195.961 νεκρούς και 6.606.674 καταγε- 
γραμμένα κρούσματα, ενώ η Ινδία έρ
χεται δεύτερη στην θλιβερή λίστα. Ο α
ριθμός των θανάτων από Covid-19 στην 
πολυπληθή χώρα έφτασε τις 82.066, ε
νώ μόνο το τελευταίο 24ωρο αναφέρ
θηκαν άλλοι 1.290 θάνατοι ασθενών. Ο 
απολογισμός συντάχθηκε με βάση τα 
δεδομένα που συγκεντρώνουν τα γρα
φεία του Γαλλικού Πρακτορείου από τις 
αρμόδιες εθνικές αρχές και τον ΠΟΥ.

Ν. ΚΥΡΙΑΚΙΔΗΣ

Εμβόλιο: Το θρίλερ συνεχίζεται
» Ζήτημα τριών - τεσσάρων εβδομάδων είναι η 
διάθεση του εμβολίου κατά του κορωνοϊού επιμέ
νει ο Πρόεδρος Τραμπ, ωστόσο το ζητούμενο για 
τους επιστήμονες δεν είναι το πόσο γρήγορα μπο
ρεί να διατεθεί ένα πιθανό εμβόλιο στο κοινό, αλ
λά το να είναι αποτελεσματικό και πρωτίστως α
σφαλές. Σε κάθε περίπτωση, και όπως έχουν επι- 
σημάνει εξαρχής κυβερνητικοί και μη κυβερνητι
κοί παράγοντες, το εμβόλιο αυτό θα πρέπει να είναι 
διαθέσιμο σε όλο τον κόσμο.

Αυτή η δέσμευση δεν αφορά βεβαίως τον Τρα
μπ, ο οποίος όχι μόνο διέκοψε τη χρηματοδότηση 
του ΠΟΥ αλλά και έχει αρνηθεί οποιαδήποτε οικο
νομική συνεισφορά εκ μέρους των ΗΠΑ στην πα
γκόσμια προσπάθεια ανάπτυξης και μαζικής διά
θεσης εμβολίου για την Covid-19. Ωστόσο, για άλ
λες χώρες η δέσμευση αυτή αποτελεί διεθνή υπο
χρέωση.

Έτσι, η Ιαπωνία ανακοίνωσε χθες με τη σειρά της

τη χορήγηση 140 εκατ. ευρώ για τη συμμετοχή της 
στο πρόγραμμα του Παγκόσμιου Οργανισμού Υ
γείας για τον εμβολιασμό κατά της Covid-19. Το 
πρόγραμμα, το οποίο είναι γνωστό ως COVAX, έχει 
στόχο να διευκολύνει την αγορά και τη δίκαιη κα
τανομή στον κόσμο των εμβολίων που θα αναπτυ
χθούν κατά του νέου κορωνοϊού. Το ποσό αυτό α
ποτελεί μέρος ενός κονδυλίου 1,64 τρία γεν που έ
χει εκταμιεύσει η κυβέρνηση του Τόκιο για την α
ντιμετώπιση της πανδημίας.

Η Ιαπωνία έχει επιδιώξει επίσης ανεξάρτητες 
συμφωνίες με διεθνείς φαρμακευτικές εταιρείες 
για την προμήθεια εμβολίων, καθώς η κυβέρνηση 
έχει δεσμευθεί να δημιουργήσει απόθεμα για όλον 
τον πληθυσμό της χώρας από το πρώτο εξάμηνο 
του 2021.

Στο μεταξύ, η Τουρκία ξεκίνησε χθες κλινικές δο
κιμές της φάσης III ενός κινεζικού πειραματικού εμ
βολίου κατά του κορωνοϊού. Σύμφωνα με δημοσι-

εύματα του τουρκικού Τύπου, το εμβόλιο θα χορη
γηθεί σε περίπου 1.300 μέλπ του υγειονομικού 
προσωπικού τις προσεχείς δέκα ημέρες και μία 
δεύτερη δόση θα χορηγηθεί 14 ημέρες μετά την 
πρώτη. Τα αποτελέσματα των δοκιμών θα σταλούν 
στον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας. Το πειραματι
κό εμβόλιο θα χορπγηθεί αργότερα σε εθελοντές με 
χρόνιες παθήσεις, με στόχο τον εμβολιασμό 13.000 
ατόμων. Το τουρκικό υπουργείο Υγείας δεν σχο
λίασε τα σχετικά δπμοσιεύματα. Ο υπουργός Υγεί
ας Φαρετίν Κοτσά είχε ανακοινώσει την περασμέ
νη εβδομάδα την έναρξη δοκιμών της φάσης III 
του κινεζικού πειραματικού εμβολίου καθώς και 
του εμβολίου που αναπτύσσεται από την Pfizer. Η 
αίτηση της Ρωσίας για τη διεξαγωγή κλινικών δο
κιμών της φάσης III για το δικό της πειραματικό εμ
βόλιο αξιολογείται από την κυβέρνηση της Άγκυ
ρας και η απόφαση θα ανακοινωθεί εντός της ε
βδομάδας.
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1  Χιλιάδες εθελοντές δοκιμάζουν τα νέα εμβόλια σε
όλο τον κόσμο

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 894.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΗΠΙΕΣ ΠΑΡΕΝΕΡΓΕΙΕΣ ΕΙΧΑΝ ΚΑΠΟΙΟΙ ΣΥΜΜΕΤΕΧΟΝΤΕΣ ΣΤΑ ΤΕΛΙΚΑ ΤΕΣΤ ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΩΝ ΕΤΑΙΡΙΩΝ

Χιλιάδεβ εθελονχέβ δοκιμάζουν 
τα νέα εμβόλια σε όλο τον κόσμο

Μ
ε ταχύτητα προχωρούν 
οι κλινικές δοκιμές για 
την ανάπτυξη υποψήφι
ων εμβολίων, καθώς οι φαρμακοβι

ομηχανίες έχουν εμβολιάσει χιλιάδες 
εθελοντές και παρακολουθούν τις 
εξελίξεις για τυχόν παρενέργειες. Η 
φαρμακευτική εταιρία «Pfizer» ανα
κοίνωσε ότι ορισμένοι συμμετέχοντες 
στις δοκιμές τελικού σταδίου (Φάση 
III) του πειραματικού εμβολίου της 
για τοη νέο κορονοϊό εμφάνισαν 
ήπιες ως μέτριες παρενέργειες. Οπως 
ανακοίνωσε η εταιρία, έχει «στρατο
λογήσει» περισσότερους από 29.000 
εθελοντές -θα φθάσουν τελικά τους 
44.000- για να δοκιμαστεί το εμβόλιο 
που ανέπτυξε σε συνεργασία με τη 
γερμανική εταιρία «BioNTech».

Μια ανεξάρτητη επιτροπή που πα
ρακολουθεί την πορεία της δοκιμής, 
η οποία περιλαμβάνει τη χορήγηση 
εικονικού εμβολίου (πλασίμπο) για 
λόγους σύγκρισης, μπορεί να συστή
σει τη διακοπή της οποιαδήποτε στιγ
μή, αλλά μέχρι στιγμής κάτι τέτοιο 
δεν έχει κριθεί αναγκαίο, σύμφωνα 
με την εταιρία.

Παρενέργειες παρουσίασε το 14% 
των εθελοντών που εμβολιάστηκαν 
με το ρωσικό εμβόλιο «Sputnik V», 
στο πλαίσιο της τρίτης φάσης των 
κλινικών δοκιμών, καθώς σύμφω
να με τον Ρώσο υπουργό Υγείας, 
Μιχαήλ Μουράσκα, οι εθελοντές 
που επηρεάστηκαν (300 συνολικά)

□
 ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ

asoutzou@e-typos.com

δήλωσαν πως νιώθουν αδυναμία, 
έχουν μυϊκούς πόνους και πυρετούς. 
Ο υπουργός δήλωσε πως πρόκειται 
για προβλεπόμενες παρενέργειες 
που διαρκούν μία με μιάμιση μέρα, 
προσθέτοντας ότι το εμβόλιο πέρα
σε σειρά κλινικών και προκλινικών 
δοκιμών και αναπτύχθηκε πάνω σε 
μια πλατφόρμα π οποία έχει ήδη 
χρησιμοποιηθεί για την ανάπτυξη 
εμβολίων. Ο Μιχαήλ Μουράσκα

TO «SPUTNIK V»
Αδυναμία, μυϊκούβ novous 
και πυρετού^ παρουσίασε 
το 14% των εθελοντών 
που εμβολιάστηκαν με 
το ρωσικό εμβόλιο, στο 
πλαίσιο tns τρίτηε φάσηε 
των κλινικών δοκιμών

ανακοίνωσε επίσης ότι η παραγωγή 
του εμβολίου «Sputnik-V» προχω- 
ρά βάσει σχεδίου και τρεις μεγάλες 
φαρμακευτικές επιχειρήσεις στη 
Ρωσία έχουν ξεκινήσει την παρα
γωγή του.

Παράλληλα, πρόσθεσε ότι κατά 
την παρούσα χρονική περίοδο η πρώ
τη παρτίδα του εμβολίου άρχισε να 
διανέμεται σε όλες τις περιφέρειες 
της Ρωσίας. Οι πρώτοι που θα έχουν 
πρόσβαση στο εμβόλιο θα είναι οι ια
τροί και το νοσηλευτικό προσωπικό, 
οι δάσκαλοι και εργαζόμενοι σε άλ

λους τομείς που έρχονται άμεσα σε 
επαφή με τον κόσμο. Στο ερευνητικό 
πεδίο, το Κέντρο Ελέγχου και Πρό
ληψης Νοσημάτων των ΗΠΑ εξέτα
σε τους κινδύνους που εγκυμονεί για 
την εξάπλωση του ιού η παρουσία 
ανθρώπων σε εστιατόρια και μπαρ. 
Οπως έδειξε η έρευνα, οι συμμετέ
χοντες στη μελέτη που ήταν θετικοί 
στον Covid-19 είχαν περίπου διπλά
σιες πιθανότητες να έχουν φάει σε 
ένα εστιατόριο εντός δύο εβδομάδων 
από την έναρξη της ασθένειας από 
εκείνους που ήταν αρνητικοί στον 
ιό. Η έκθεση, όπου συμμετείχαν 314 
άνθρωποι, κατέληξε στο συμπέρασμα 
ότι μέρη που προσφέρουν φαγητό ή 
ποτό μπορεί να είναι «σημαντικοί πα
ράγοντες κινδύνου» για να κολλήσει 
κάποιος Covid-19. Αντίθετα, δεν βρέ
θηκε το ίδιο για άλλες δραστηριότη
τες όπως τα ψώνια, το γυμναστήριο, 
το γραφείο ή τα μέσα μεταφοράς.

Ενδεικτική είναι η χθεσινή υπεν- 
θύμιση του Παγκόσμιου Οργανισμού 
Υγείας που μέσω του Μάικλ Ράιαν επι- 
σήμανε πως «είναι καιρός να πάρουμε 
σκληρές αποφάσεις για να προστα
τεύσουμε τους πιο ευάλωτους και να 
κρατήσουμε τους νέους στο σχολείο, 
ακόμη κι αν χρειαστεί να αποδεχθού
με αναπόφευκτες θυσίες». Ο ίδιος 
τέλος έθεσε το ερώτημα: «Τι είναι το 
πιο σημαντικό; Η επιστροφή των παι
διών μας στις τάξεις ή το άνοιγμα των 
κλαμπ και των μπαρ;». ■

► ► ΧΩΡΙΣ ΝΑ ΕΠΙΒΛΗΘΕΙ LOCKDOWN

Μείωση κρουσμάτων στη Σουηδία
ΕΡΩΤΗΜΑΤΑ για την τακτική της Σουηδίας εκφρά
ζουν αρκετοί επιστήμονες ύστερα από τη μεγάλη 
μείωση κρουσμάτων που καταγράφει το τελευταίο 
διάστημα, την ώρα που οι περισσότερες ευρωπαϊ
κές χώρες βρίσκονται αντιμέτωπες με ένα δεύτερο 
πανδημικό «κύμα». Την Τρίτη οι υγειονομικές αρχές 
ανακοίνωσαν 108 νέα κρούσματα, ο χαμηλότερος 
αριθμός από τις 13 Μαρτίου, ενώ μόλις 1,2% των 
120.000 διαγνωστικών τεστ που διεξήχθησαν την 
περασμένη εβδομάδα βγήκαν θετικά. Τις τελευταίες 
δύο εβδομάδες η αναλογία νέων κρουσμάτων έπεσε 
στα 22,2 ανά 100.000 κατοίκους στη Σουηδία, έναντι 
279 στην Ισπανία, 158,5 στη Γαλλία, 118 στην Τσε
χία, 77 στο Βέλγιο και 59 στη Βρετανία, χώρες που 
είχαν επιβάλει καραντίνα την περασμένη άνοιξη.

«Δεν βλέπουμε επανεμφάνιση της νόσου στο βαθ
μό που διαπιστώνεται σε άλλες χώρες», θριαμβολό
γησε ο επικεφαλής επιδημιολόγος και αρχιτέκτονας 
του «πειράματος» της Σουηδίας, Αντερς Τέγκνελ. 
«Στο τέλος θα δούμε πόση διαφορά θα κάνει μια 
πιο βιώσιμη στρατηγική, που μπορεί να εφαρμόσει 
κανείς επί μακράν, σε σύγκριση με εκείνη της καρα
ντίνας, την οποία χαλαρώνεις και μετά την ξανα- 
επιβάλεις», είπε στο γαλλικό δίκτυο «France 24». 
Υπενθυμίζεται πως η Σουηδία δεν επέβαλε αυστηρά 
μέτρα περιορισμού, ούτε έβαλε «λουκέτο» στην οικο
νομία της, προχωρώντας μόνο σε ισχυρές συστάσεις 
για αποστασιοποίηση και υψηλό αίσθημα ατομικής 
ευθύνης. Η σκανδιναβική χώρα έχει θρηνήσει 5.860 
θύματα του κορονοϊού και 87.575 κρούσματα.
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1  Κοντοζαμάνης: Η δημόσια υγεία βγήκε κερδισμένη
από την πανδημία

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 562.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κοντοζαμάνης: Η δημόσια υγεία βγήκε 
κερδισμένη από την πανδημία
Δημιουργήθηκε η παρακαταθήκη για την αντιμετώπιση προβλημάτων που μπορεί να προκόψουν στο μέλλον 
είπε στο Thessaloniki Helexpo Forum

Σ
τη νέα πραγματικότητα που 
διαμόρφωσε στην Υγεία η 
πανδημία, στα μαθήματα 
που πήραν οι εμπλεκόμενοι 
και η ελληνική κοινωνία, αλ
λά και στην παρακαταθήκη που έχει δη- 
μιουργηθεί για το επόμενο διάστημα 

αναφέρθηκε το πάνελ «Covid 19 & 
Υγεία στις νέες συνθήκες» του Thessa
loniki Helexpo Forum.

Κάλεσμα προς τους πολίτες να μεί
νουν ασφαλείς, τηρώντας ευλαβικά τα 
μέτρα των ειδικών και της Πολιτείας 
απηύθυνε από το βήμα του Thessaloniki 
Helexpo Forum, ο υφυπουργός Υγείας, 
κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, δηλώνοντας 
την ετοιμότητα της κυβέρνησης, εφόσον 
τα πράγματα στο μέτωπο της πανδημίας 
εξελιχθούν δυσμενέστερα. «Είμαστε 
έτοιμοι. Υπάρχει σχέδιο» είπε χαρακτη
ριστικά, σημειώνοντας πως η αύξηση 
των κρουσμάτων ήταν αναμενόμενη, 
καθώς η κοινωνία είναι ανοιχτή και κι
νείται.

Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, το 
μεγαλύτερο κέρδος μέσα στην πανδημία 
ήταν ότι δόθηκε η δυνατότητα να επα
νακαθοριστεί η σχέση εμπιστοσύνης με
ταξύ κράτους και πολιτών, καθώς γκρε
μίστηκε ένας μύθος, αυτός του πολιτι
κού κόστους, ότι οι κυβερνήσεις δηλαδή 
δεν μπορούν, όπως είπε, να λάβουν 
σκληρά μέτρα, όταν αυτά χρειάζονται. 
Τόνισε δε πως αυτή την περίοδο ανα- 
δείχθηκε και ο ρόλος του δημόσιου συ
στήματος υγείας, αλλά και η σημασία 
της δημόσιας υγείας, εξηγώντας πως η

διαχείριση που έγινε ήταν περισσότερο 
θέμα δημόσιας υγείας και ακολούθως 
επάρκειας και ενίσχυσης του δημόσιου 
συστήματος υγείας. Ανέφερε επίσης πως 
πλέον έχει δημιουργηθεί μια παρακατα
θήκη που δίνει στην κυβέρνηση τη δυ
νατότητα να αντιμετωπίσει τυχόν δυ
σμενέστερες εξελίξεις και στη συνέχεια 
να προχωρήσει ταχύτερα σε μεταρρυθ
μίσεις.

Είπε ότι άνοιξαν 160 κλίνες ΜΕΘ, ότι 
το σύστημα υγείας ενισχύθηκε σε προ
σωπικό και μέσα ατομικής προστασίας, 
ότι η «χωρά η διαδικασία προσλήψεων 
και ότι εδραιώθηκε η άυλη συνταγογρά- 
φηση

Ιδιαίτερα δύσκολη χαρακτήρισε την 
κατάσταση ο βουλευτής και τομεάρχης

Υγείας ΣΥΡΙΖΑ, Ανδρέας Ξανθός, μι
λώντας για ανησυχητική αύξηση κρου
σμάτων, διασωληνόμενων και θανόν- 
των. Τόνισε δε πως πρέπει να προωθη
θεί ένα σχέδιο έκτακτης ανάγκης που θα 
διασφαλίσει μια αξιόπιστη και αποτελε
σματική διαχείριση και σε αυτή τη φά
ση, ένα πιο αναβαθμισμένο σχέδιο επι- 
δημιολογικής επιτήρησης, με αποκεν
τρωμένη όμως λογική, που θα επιτρέπει 
στοχευμένες παρεμβάσεις.

Η ελληνική παραγωγή φαρμάκων θα 
είναι παρούσα και στην επόμενη φάση 
και δεν σταμάτησε στιγμή μέσα στην 
κρίση, ανέφερε από την πλευρά του ο 
πρόεδρος της Πανελλήνιας Ένωσης 
Φαρμακοβιομηχανίας, κ. Θεόδωρος 
Τρύφων. «Ελληνικές εταιρείες και εισα

γωγείς καλύψαμε σε ικανοποιητικό βαθ
μό την ελληνική αγορά» είπε, ενώ τόνι
σε πως ειδικά οι ελληνικές εταιρείες κά
λυψαν και ανάγκες άλλων χωρών, που 
αντιμετώπισαν προβλήματα λόγω των 
εισαγωγών από τρίτες χώρες.

«Από τα σκληρά μέτρα πήγαμε στον' 
εφησυχασμό και αυτό πληρώνουμε τώ
ρα», τόνισε από την πλευρά του ο εκ
πρόσωπος του ΚΙΝΑΛ, κ. Στέφανος 
Παραστατίδης, σημειώνοντας πως απαι
τούνταν σταδιακή άρση των μέτρων.

Τα μαθήματα στο ΑΠΘ

Κάλεσμα στους νέους φοιτητές να έρ
θουν στο πανεπιστήμιο τηρώντας τα μέ
τρα -απόσταση, μάσκα, απολύμανση-

απηύθυνε ο πρύτανης ταυ ΑΠΘ, κ. Νί
κος Παπαϊωάννου, σημειώνοντας πως 
το νέο εξάμηνο ξεκινά με μια διαφορετι
κή κανονικότητα. Έκανε μάλιστα γνω
στό πως τα μαθήματα που αφορούν ερ
γαστήρια, κλινικές και φροντιστήρια θα 
γίνονται δια ζώσης, με τα απαραίτητα 
μέτρα, ενώ τα θεωρητικά μαθήματα, 
άνω των 50 ατόμων, θα γίνονται ηλε
κτρονικά και θα υπάρχει παρότρυνση να 
σπάσουν σε μικρότερες ομάδες φοιτη
τών.

Πρόεδρος Ιατρικού Συλλόγου:
Ούτε πανικός
ούτε εφησυχασμός

«Δεν έχουμε λόγο να είμαστε σε πα
νικό ούτε έχουμε λόγο να είμαστε σε 
εφησυχασμό», σημείωσε από την πλευ
ρά του ο πρόεδρος του Πανελλήνιου Ια
τρικού Συλλόγου, κ. Αθανάσιος Εξαδά- 
κτυλος. Τόνισε μάλιστα πως η ανησυχία 
που υπάρχει στην κοινωνία είναι χρήσι
μη όσον αφορά το κομμάτι της συμπερι
φοράς της, αλλά κοιτώντας τους αριθ
μούς, μπορούμε να πούμε ότι η κατά
σταση είναι διαχειρίσιμη και αναστρέ- 
ψιμη.

«Είμαστε σε μια φάση που έχουμε 
πάει πολύ καλά κατά την πρώτη περίοδο 
και προσπαθούμε να επαναλάβουμε την 
ίδια επιτυχία και τώρα που οι συνθήκες 
είναι δυσκολότερες» είπε. Ο ίδιος μάλι
στα έσπευσε να σημειώσει πως το 
άνοιγμα του τουρισμού δεν ήταν η αιτία 
για την αύξηση των κρουσμάτων.
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1  ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 978.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχία oris ΗΠΑ από φϋεγμοντι σε Βρετανό εθεΑοντή
Την έντονη ανησυχία τους σχετικά με την πα
ρενέργεια που παρουσίασε το υποψήφιο εμ
βόλιο του πανεπιστημίου της Οξφόρδης εκ
φράζουν οι ρυθμεστικές Αρχές των ΗΠΑ, οι 
οποίες ακόμη αμφιταλαντεύονται αν θα επι
τρέψουν τη συνέχιση των δοκιμών του στη 
χώρα.

Μόλις την περασμένη εβδομάδα οι κλινι
κές δοκιμές του εμβολίου που ανέπτυξαν οι 
επιστήμονες του πανεπιστημίου της Οξφόρ
δης σε συνεργασία με τη φαρμακευτική εται
ρία AstraZeneca σταμάτησαν, όταν ένας Βρε

τανός εθελοντής χρειάστηκε να εισαχθεί στο 
νοσοκομείο ύστερα από σοβαρή παρενέρ
γεια που είχε ως αποτέλεσμα να παρουσια
στεί φλεγμονή στον νωτιαίο μυελό του. Αν 
και το Σάββατο ανακοινώθηκε η επανέναρξη 
των δοκιμών οτη Βρετανία, οι Ηνωμένες Πο
λιτείες διστάζουν ακόμη να δώσουν το «πρά
σινο φως».

Ο Αμερικανικός Οργανισμός Υγείας και 
Φαρμάκων και το Εθνικό Ινστιτούτο Υγείας 
της χώρας θέλουν πρώτα να διευκρινιστεί το 
αίτιο της παρενέργειας, δηλαδή αν οφειλόταν

οτο εμβόλιο, σε κάποια υποκείμενη νόσο ή σε 
κάποιον άλλον, άγνωστο παράγοντα, και με
τά να πάρουν τις αποφάσεις τους.

Υπάρχει ακόμη η ανάγκη να ζυγίσουν αν 
οι κίνδυνοι είναι περισσότεροι από τα οφέ
λη που θα προσφέρει το εμβόλιο στην κάμψη 
της πανόημέας.

«Τα ανώτερα κλιμάκια του Εθνικού Ιν
στιτούτου Υγείας είναι εξαιρετικά ανήσυ
χα» δήλωσε η δρ Αβίντρα Ναθ, διευθύντρια 
της Κλινικής Νευρολογικών Διαταραχών και 
Εγκεφαλικού του ινστιτούτου.

Νέα δεδομένα παρουσιάστηκαν 
χθες αναφορικά με την ανακά
λυψη του εμβολίου που θα κλη
θεί να αντιμετωπίσει τον νέο κο- 
ρονοϊό.
Συγκεκριμένα, η φαρμακευ
τική εταιρία Pfizer ανακοίνω
σε ότι ορισμένοι συμμετέχοντες 
στις δοκιμές του τελικού σταδί
ου του πειραματικού εμβολίου 
της για τον Covid-19 εμφάνισαν 
ήπιες έως μέτριες παρενέργειες!

Οπως, μάλιστα, μετέδωσε 
χθες το Reuters, περισσότερα 
από 12.000 άτομα έχουν ήδη λά
βει τη δεύτερη δόση του εμβο
λίου, την ώρα που η Pfizer έχει 
ήδη «στρατολογήσει» περισσό

τερους από 29.000 εθελοντές (θα 
φτάσουν συνολικά τους 44.000), 
ώστε να δοκιμαστεί το εμβόλιο 
που ανέπτυξε σε συνεργασία με 
τη γερμανική εταιρία BioNTech. 
Σύμφωνα με τη σχετική ανακοί
νωση που εξέδωσε χθες η εται
ρία, μια ανεξάρτητη επιτρο
πή που παρακολουθεί από την 
πρώτη στιγμή την πορεία της δο
κιμής, η οποία βέβαια περιλαμ
βάνει τη χορήγηση εικονικού εμ
βολίου (placebo) για λόγους σύ
γκρισης, μπορεί να συστήσει τη 
διακοπή της οποιαδήποτε στιγ
μή. Εντούτοις, κάτι τέτοιο δεν 
έχει κριθεί αναγκαίο.

Οι εξελίξεις αυτές έρχονται

μέσα σε μια ιδιαίτερα δύσκολη 
περίοδο, καθώς, όπως προειδο
ποίησε ο Παγκόσμιος Οργανι
σμός Υγείας (ΠΟΥ), η Ευρώ
πη εισέρχεται σε μεα φάση απο
φασιστικής σημασίας στη μά
χη εναντίον του Covid-19 με την 
επιστροφή στα σχολεία και την 
έλευση του φθινοπώρου.

Είναι καιρός να σταματή
σουμε να «κυνηγάμε χίμαιρες» 
και να πάρουμε σκληρές απο
φάσεις, για να προστατεύσουμε 
τους πισ ευάλωτους και να κρα
τήσουμε τους νέους στο σχολειά, 
ακόμα κι αν χρειαστεί να απο
δεχθούμε αναπόφευκτες θυσί
ες, δήλωσε ο Μάικλ Ράιαν, διευ

θυντής του ΠΟΥ για τις κατα
στάσεις έκτακτης ανάγκης. «Η 
Ευρώπη μπαίνει σε μια περίοδο 
κατά την οποία οι άνθρωποι θα 
αρχίσουν να επιστρέφουν στους 
εσωτερικούς χώρους. Η πίεση 
της μόλυνσης θα αυξηθεί» ανέ
φερε χαρακτηριστικά στη συ
νέντευξη Τύπου. Παράλληλα, 
υπογράμμεσε πως θα πρέπει να 
γίνουν συμβιβασμοί προκειμέ- 
νου να παραμείνουν μέσα στην 
κοινωνική ζωή τόσο οι mo νέοι 
όσο και οι mo ηλικιωμένοι.

«Ο μόνος τρόπος είναι οι 
Ενήλικοι να κρατήσουν επαρκή 
απόσταση για να ευνοήσουν τη 
μείωση της μόλυνσης» τόνισε.

Καμπανάκι 
Υιατηνέξαρ 
της γρίπης

Η διάδοση του νέου κορονοϊού 
μπορεί να διπλασιαστεί την περί
οδο έξαρσης της γρίπης, σύμφω
να με νέα ευρωπαϊκή έρευνα. Τα 
καλά νέα, ωστόσο, είναι όσοι κά
νουν το αντιγριπικό εμβόλιο μπο
ρεί να κινδυνέψουν λιγότερο κατά 
τη διάρκεια της διπλής επιδημίας.

Ερευνητές από το Βέλγιο, την 
Ιταλία, τη Νορβηγία και την Ισπα
νία δημιούργησαν ένα μαθηματι
κό μοντέλο διασποράς του κορο- 
νόϊού κατά τα πρώτα στάδια της 
πανδημίας και διαπίστωσαν αύξη
ση κατά 2,5 φορές των κρουσμά
των την περίοδο της ταυτόχρονης 
κυκλοφορίας με την εποχική γρί
πη. Σύμφωνα με την ομάδα των 
ερευνητών από το Ινστιτούτο Max 
Planck του Βερολίνου, τα ευρή
ματα υπογραμμίζουν την ανάγκη 
αύξησης των ανπγριπικών εμβολι
ασμών, όχι μόνο για την προστα
σία από την εποχική γρίπη, αλλά 
και για την αναχαίτιση του κορο
νοιού.

Η νέα αυτή μελέτη έρχε
ται να επιβεβαιώσει τα ευρήμα
τα αμερικανικής έρευνας που εί
χε γίνει νωρίτερα φέτος, σύμφω
να με την οποία η ταυτόχρονη κυ
κλοφορία των δύο ιών μπορεί να 
οδηγήσει σε αυξημένη εξάπλωση 
ή σε ενίσχυση της σοβαρότητας 
των κρουσμάτων. Συγκεκριμένα, 
οι ερευνητές είχαν διαπιστώσει 
ότι η εποχική γρίπη μπορεί να αυ
ξήσει την έκφραση του υποδοχέα 
ένζυμου μετατροπής της αγγειο- 
τενσίνης 2 (ACE2), τον οποίο χρη
σιμοποιεί ο νέος κορονοϊός για να 
εισβάλει και να μολύνει τα ανθρώ
πινα κύπαρα προτού εξαπλωθεί 
στον οργανισμό.
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1  Αύξηση των ΜΕΘ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 56.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αύξηση των ΜΕΘ
ΜΠΡΟΣΤΑ στη νέα κατάσταση που διαμορφώνεται 

από την έκρηξη της εφιαλτικής πανδημίας, 
ο Βασίλης Κικίλιας εξήγγειλε χθες αύξη

ση των Μονάδων Εντατικής θεραπείας 
στα νοσοκομεία της Αθήνας. Βέβαια, 

αν τα κρούσματα συνεχίσουν να είναι 
πάνω από τριακόσια την ημέρα, τότε, 

σε λίγες ημέρες, οι ΜΕΘ δεν θα 
επαρκούν. Γιατί ήδη η πληρότητα 
στις ΜΕΘ στην Αττική έχει φτά
σει το 70%.
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1  Κ. Μητσοτάκης: «Έτοιμο να αντιμετωπίσει την
όποια έξαρση κρουσμάτων το ΕΣΥ»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 553.63 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κ. Μητσοτάκης: «Έτοιμο να αντιμετωπίσει 
την όποια έξαρση κρουσμάτων το ΕΣΥ»
Την ΠτΔ ενημέρωσε ο Πρωθυπουργός - Καστελόριζο και τουρκικές προκλήσεις στο επίκεντρο

Τ
ην πεποίθηση ότι «όπως και 
στο παρελθόν, έτσι και τώ
ρα θα καταφέρουμε να 
ελέγξουμε και αυτό το δια- 
φαινόμενο δεύτερο κύμα 
της πανδημίας» εξέφρασε ο πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, διαβε- 

βαιώνοντας παράλληλα πως το ΕΣΥ 
«είναι απολύτως έτοιμο να αντιμετωπί
σει την όποια έξαρση των κρουσμά
των». Κατά την συνάντησή του με την 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κατερίνα 
Σακελλαροπούλου ο πρωθυπουργός 
αναγνώρισε πως «υπάρχει μια λελογι
σμένη ανησυχία για την αύξηση των 
κρουσμάτων» σημειώνοντας πως τα μέ
τρα τα οποία έχουν ληφθεί «είναι λογι
κά και ανάλογα με την σοβαρότητα της 
κατάστασης».

«Εξακολουθούμε να επιμένουμε πάρα 
πολύ στη χρήση της μάσκας ως το ένα 
οριζόντιο προστατευτικό μέτρο το οποίο 
μπορεί να μας επιτρέψει να μην χρει
αστεί να πάρουμε πιο δραστικά μέτρα

Επιμέλεια
ΔΑΝΙΗΛ

ΠΑΠΑΔΑΝΙΗΛ

στο μέλλον» ανέφερε, δηλώνοντας βέ
βαιος ότι «και αυτή τη φορά η ελληνική 
κοινωνία αλλά και η ελληνική πολιτεία 
θα σταθούν στο ύψος των περιστάσε
ων».

Παρατήρησε ακόμη πως παρά την αύ
ξηση των κρουσμάτων η Ελλάδα εξακο
λουθεί και στη διαχείριση του δεύτερου 
κύματος να τα καταφέρνει καλύτερα από 
σχεδόν όλες τις αιρωπαϊκές χώρες. «Αυ
τή την επιτυχία θα διαφυλάξουμε και μέ
χρι να βρεθεί οριστική λύση στο πρό
βλημα, που δεν θα είναι άλλη από το εμ
βόλιο ή από μια τελείως αποτελεσματι
κή θεραπεία, θα διατηρήσουμε την οικο
νομία μας ανοιχτή με τις ελάχιστες δυ
νατές εκπτώσεις και παραχωρήσεις που 
όλοι πρέπει να κάνουμε για να διαφυλά
ξουμε την υγεία όλων των συμπολιτών 
μας, αλλά και για να επιτρέψουμε στη 
χώρα να ανασάνει οικονομικά» είπε.

Αναφερόμενος στη συνέχεια στο 
ΕΣΥ είπε: «Το ΕΣΥ, επειδή βλέπω διά
φορα στατιστικά τα οποία δεν ανταπο- 
κρίνονται πάντα στην πραγματικότη
τα, είναι απολύτως έτοιμο να αντιμε
τωπίσει την όποια έξαρση των κρου
σμάτων, και σε επίπεδο κρεβατιών και 
σε επίπεδο κρεβατιών που έχουν να 
κάνουν με Μονάδες Εντατικής Θερα
πείας. Ούτως ή άλλως μέσα στον επό
μενο μήνα θα δίνονται καθημερινά αλ
λά και εβδομαδιαία στη διάθεση του 
ΕΣΥ περισσότερα καινούργια κρεβά
τια Εντατικών σύμφωνα πάντα με το 
χρονοδιάγραμμα το οποίο είχαμε θέ
σει, με την υποστήριξη των δωρητών 
οι οποίοι με τόσο μεγάλη συγκίνηση 
είχαν ανταποκριθεί στα αιτήματα να 
ενισχύσουν το ΕΣΥ με μόνιμα κρεβά
τια εντατικής θεραπείας». Στο ίδιο μή
κος κύματος η κ. Σακελλαροπούλου 
εξέφρασε την ελπίδα «ότι θα ξανα- 
βρούμε όλοι τη συνέπεια και την υπευ
θυνότητα που δείξαμε στην πρώτη πε
ρίοδο». «Είναι ανησυχητικά λίγο τα 
στοιχεία της χαλάρωσης, ήταν το κα
λοκαίρι, ήταν η μεγάλη πίεση του χει
μώνα που προηγήθηκε. Ας θυμόμαστε 
πάντα όλοι ότι δεν μπορεί η επίκληση 
της ελευθερίας μας να οδηγεί στο να 
βάζει σε κίνδυνο τους γύρω μας και το 
κοινωνικό σύνολο» δήλωσε.

Κ. Σακελλαροπούλου:
"Η διπλωματία και ο διάλογος
είναι ο δρόμος"

«Η τουρκική ηγεσία θα πρέπει να αν- 
τιληφθεί ότι με τις προκλήσεις και τις 
απειλές δεν μπορεί να οδηγηθούν τα 
πράγματα πουθενά», υποστήριξε η Πρό
εδρος της Δημοκρατίας Κατερίνα Σα- 
κελλαρόπουλου κατά την συνάντησή 
της με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μη- 
τσοτάκη. Σύμφωνα με την ΠτΔ μόνο η 
διπλωματία και ο διάλογος είναι ο δρό
μος, ο σεβασμός στη διεθνή νομιμότητα 
και στους κανόνες του διεθνούς δικαίου. 
Διαπιστώνοντας ότι «στην ευρύτερη πε
ριοχή της Μεσογείου περνάμε μια δύ
σκολη περίοδο μετά από μια έντονη κλι
μάκωση με προκλήσεις και απειλές και 
εμπρηστική συχνά ρητορική εκ μέρους 
της τουρκικής ηγεσίας» η κ. Σακελλαρό- 
πουλου αναγνωρίζει ότι τώρα φαίνεται 
να υπάρχει ευκαιρία για ουσιαστική 
αποκλιμάκωση. Αποκλιμάκωση που 
σύμφωνα με την ίδια ήταν αποτέλεσμα 
των διπλωματικών κινήσεων και των 
πιέσεων από την πλευρά των συμμάχων 
της χώρας μας.

Από την πλευρά του ο πρωθυπουργός 
αναφέρθηκε στην επίσκεψη της ΠτΔ στο 
Καστελόριζο η οποία, όπως είπε, «συνέ
πεσε και μια υποχώρηση στις εθνικές

Δέσμευση από Ζάεφ 
σε Μητσοτάκη 
για εφαρμογή 
της Συμφωνίας 
των ΙΙρεσπών

Ο Πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης παρέθεσε γεύμα 
προς τιμήν του Πρωθυπουργού 
τη: Βόρειας Μακεδονίας, Ζόραν 
Ζάεφ, επ' ευκαιρία της έλευσής 
του στην Αθήνα προκείμένου να 
συμμετάσχει στο συνέδριο του Ε- 
c ουο mi st. Το κύριο αντικείμενο 
των συνομιλιών στη διάρκεια του 
γεύματος ήταν η πορεία των διμε
ρών σχέσεων και ιδιαίτερα η ανά
πτυξη της οικονομικής συνεργα
σίας μεταξύ των δυο χωρών. Συ
ζητήθηκε επίσης η ευρωπαϊκή 
προοπτική της γειτονικής χώρας. 
Ο κ. Ζάεφ δεσμεύθηκε στην 
ανάγκη της καλής εφαρμογής της 
Συμφωνίας των Πρεσπών.

φουρτούνες. Και εύχομαι αυτά τα ήρεμα 
νερά να διατηρηθούνε αλλά αυτό, όπως 
ξέρετε, είναι κάτι το οποίο δεν εξαρτάται 
μόνο από εμάς». Συνεχίζοντας ο κ. Μη
τσοτάκης υποστήριξε ότι «η Κυρά της 
Ρω θα ήταν διπλά συγκινημένη αν γνώ
ριζε ότι την επισκέφτηκε η πρώτη γυναί
κα της Δημοκρατίας. Και πάλι συγχαρη
τήρια για μια πολύ επιτυχημένη επίσκε
ψη» για να απαντήσει η κ. Σακελλαρο
πούλου πως «βρισκόμαστε απ' ότι ανα
λαμβάνομαι σε μια περίοδο έντονης κι
νητικότητας στα εθνικά θέματα, στις 
σχέσεις με τις γειτονικές χώρες και στο 
μέτωπο της πανδημίας. Είχα την ευκαι
ρία πράγματι στην επίσκεψή μου στο 
Καστελόριζο που είχε ιδιαίτερα συγκινη
τικό χαρακτήρα και για μένα, να διαπι
στώσω τη ψυχραιμία και την αποφασι
στικότητα αλλά και το υψηλό αίσθημα 
πατριωτισμού των κατοίκων. Η κυρά 
της Ρω, το πνεύμα της, νομίζω ότι ζει 
εκεί, συνεχίζει να υπάρχει».
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1  Σουηδικό μοντέλο
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 333.83 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σουηδικό μοντέλο
ΜΙΑ φράση του καθηγητή Γ κίκα Μαγιορκίνπ, 
απο την προχθεσινή ενημέρωση, μας ηροξένη-
ΜΙΑ φράση του καθηγητή Γκίκα Μσγιορκίνη, 

από την προχθεσινή ενημέρωση, μας προξένη
σε εντύπωση.

0 ιός, σύμφωνα με τον καθηγητή, δείχνει 
«ανησυχητική αντοχή στο μέτρα». Οι διάφοροι 
«σταυροφόρο* της μάσκας» και της υποτιθέμενης 
επιστημονικής ορθότητας, ούτε που την πρόσε
ξαν, αλλά στην ουσία η φράση αυτή συνιστά μια, 
έστω σισχυντηλή, ομολογία αποτυχίας των περι
οριστικών μέτρων, τουλάχιστον σε αυτή τη φάση.

Εμμέσως ηλην σαφώς, ο καθηγητής ανοί
γει ένα θέμα αυςητησης, για την αποτελεσματι
κότατα της ακολουθούμενης στρατηγικής. Για- 
τί, ηαρό την καραντίνα, παρά to διαρκή περιο

ριστικό μέτρα, όποιας μορφής, ο ιός εηονέρχε- 
το» δριμυτερος;

Εάν, όπως μας διοβεθαιώνουν οι ειδικοί, 
πρόκειται για μια δυναμική κατάσταση, διαρ
κώς εξελισσόμενη, ηου σημαίνει και ενδεχό
μενη μετάλλαξη ή διαφοροποίηση ιου ίδιου του 
ιού, τόιε πως αυτό συμΒιΒσζεται με τη θεοποί
ησα της μάσκας Οταν, μάλιστα, οι ίδιοι οι ειδι
κοί την "ξόρκιζαν» σιην πρώτη φάση π, εν πόση 
περίπτωση, αμφισβητούσαν την οποιελεσμαιι- 
κόπιια της;

Είναι ιυχοίό όη επανοξιολογείιτη ιο «σου
ηδικό μοντέλο», όχι από τους «παπαγάλους», 
που απλώς περιφέρουν την αμσθειο και ονπι&ια

Εμμέσως 
πθην σαφώς, 
ο καθηγητής 
ανοίγει ένα 
θέμα συζήτη
σης, για την 
αποτεθεσμα- 
τικότητα της 
ηκοθουθού- 
μενης στρα
τηγικής. Γιατί, 
ηαρή την κα
ραντίνα. παρά 
τα διαρκή 
περιοριστικά 
μέτρο, όποιας 
μορφής, ο ιός 
επανέρχεται 
δριμυτερος;

τους, αλλά από την ίδιο την επιστημονική κοινότητα; Πράγματι, η Σουη
δία παρουσιάζει, σε αυτή τη δεύτερη φάση, μια πολύ καλύτερη επιδημι- 
ολογικη εικόνα, σε σχέση με την υπόλοιπη Ευρώπη.

Επειδή δε ακούσαμε απίστευτες ανοησίες από τους δικούς μας προ- 
χειρολόγους, όπως εξηγεί ο «αρχιτέκτονας» του πειράματος, Αντερς 
Τέγκνελ, στόχος δεν ήταν η «ανοσία της αγέλης», αλλά η καθυστέρη

ση στην εξόηλωση του ιού, ώστε να ενισχυθεί το σύστημα υγείας, μέσο 
οπό την ευοισθπτοποίηση του πληθυσμού και όχι μέτρα διοικητι
κού χαρακτήρα.

Οσο γτα τον υψηλό αριθμό θανάτων, αυτός οφειλόταν κυρί
ως σε εξάρσεις, που σημειώθηκαν σε γηροκομεία, όπου απέ- 
τυχε το σύστημα πρόληψης.

Οσο γιο το αλλεπάλληλο διοικητικά μέτρα, ο κ. Τέγκνελ υπο
στηρίζει όη είναι σα να κυνηγός μια μύγα με σφυρί. Σύμφωνα 

με τον ίδιο, π σουηδική στρατηγική ενδεχομένως να υποδει
χθεί πιο βιώσιμη, μακροπρόθεσμα Έχει δικαιωθεί άλλωστε 
ως προς την πρόβλεψη, όη η πανδημία θα διαρ
κέσει επί μακρον, γι' αυτό και χρειάζεται "
μια αναλογη στρατηγική jg/jK

Μήπως η ποραδοχη,ατα καθ' Μ\ ' 

ημάς, ιου κ. Μσγιορκίνη, θα # ί
πρεπει νο μας οδηγήσει at 
επαναξιολογήσεις αντιστοι- £ * 

χης κλίμακας, με την παν- 
θομολογουμενη διαρκειο, 

αλλα κσι δυναμική εξέ
λιξη ιου φαινομένου;

ΛΕΥΤ. ΚΑΝΑΣ jL \

11
—
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1  Είμαστε στ* αλήθεια έτοιμοι;
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 25 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 966.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Είμαστε στ* αλήθεια έτοιμοι;
Σοβαρά ερωτήματα από καταγγελία του ιατρονοσηλευτικού προσωπικού του «Σωτηρία»

5 EtTevAArxATftrt*

αλλα /
ΑΠΟ το flCtfeEMAjE^A 
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Σε συναγερμό έχουν τεθεί οι υγειονομικές αρχές της χώρας εξαιτίας της μεγάλης αύ
ξησης των κρουσμάτων που παρατηρείται το τελευταίο χρονικό διάστημα στην Αττι
κή και κυρίως της διασποράς των θετικών στην Covid-19 ασθενών, στοιχείο που καθι
στά εξαιρετικά δύσκολη την ανίχνευση των στενών επαφών.

Τ
ην Τετάρτη ο κυβερνητι
κός εκπρόσωπος Στέλιος 
Πέτσας άφησε ανοικτό 
το ενδεχόμενο ενός δεύ
τερου lockdown, εφόσον τα έξι νέα 
μέτρα αποτροπής επέκτασης του ι

ού που ανακοινώθηκαν την Τρίτη 
δεν αποδώσουν έως και τις 30 Σε
πτεμβρίου, χρονικό όριο των επι- 
δημιολόγων σχετικά με την εξέλιξη 
της νόσου.

Πάντως προβληματισμό προκα- 
λούν δύο πολύ σοβαρές καταγγελί
ες που έγιναν από νοσηλευτές και 
ιατρούς ενός εκ των μεγαλυτέρων 
νοσοκομείων της Αττικής, του «Σω
τηρία», οι οποίες προκαλούν ερω
τήματα σχετικά με την ετοιμότητα 
της ελληνικής κυβέρνησης για την 
αντιμετώπιση του δεύτερου κύμα
τος της πανδημίας.

Επίσης δημιουργούν ερωτήματα 
και για το τι απέγινε με τις περιβό
ητες χιλιάδες νέες προσλήψεις που 
είχαν εξαγγελθεί από την περασμέ
νη άνοιξη για την ενίσχυση με προ
σωπικό του ελλιπώς στελεχωμένου 
Εθνικού Συστήματος Υγείας.

Σύμφωνα λοιπόν με τα όσα καταγ
γέλλονται από τους εργαζομένους 
στα δύο νοσοκομεία αναφοράς, ε
δώ και λίγες μέρες έχει ξεκινήσει 
η κατασκευή δύο νέων μονάδων 
ΜΕΘ, για να αξιοποιηθούν σε περί
πτωση που παρατηρηθεί περαιτέρω 
αύξηση των σοβαρά νοσούντων α
σθενών με Covid-19.

Κατά πόσο όμως οι υγειονομικές 
υπηρεσίες της πρωτεύουσας είναι 
έτοιμες να αντιμετωπίσουν μια ρα
γδαία αύξηση στην εισαγωγή ασθε
νών;

προσωπικού 
λόγω Covid-19»!

Covid-19. Από τότε το νοσοκομείο 
αντιμετώπιζε σοβαρά προβλήματα 
υποστελέχωσης. Υπάρχουν κλινικές 
που λειτουργούν με έναν (!) ειδικευ
όμενο (κυρίως πνευμονολογικές) ή/ 
και με 2-3 ειδικευμένους γιατρούς 
(σε αυτές περιλαμβάνεται και η μια 
κλινική λοιμώξεων που νοσηλεύει 
Covid-19 από την πρώτη μέρα της 
πανδημίας).

Το μόνιμο ιατρικό προσωπικό εί
ναι γερασμένο, με πολλούς να ανή
κουν σε ευπαθείς ομάδες. Όλες οι 
μέχρι σήμερα κυβερνήσεις φρόντι
σαν για την υποστελέχωση, συρρί
κνωση και τελικά απαξίωση του ΕΣΥ. 
Οι εξαγγελίες της κυβέρνησης περί 
δήθεν μαζικών διορισμών γιατρών 
παραμένουν μόνον εξαγγελίες.

Στο νοσοκομείο μας δεν έχει γίνει 
ούτε ένας διορισμός μόνιμου προ
σωπικού λόγω Covid-19. Οι λίγοι 
γιατροί που έχουν έρθει (μετριού
νται στα δάκτυλα των χεριών) είναι:
♦ Επικουρικοί επιμελητές Β' με ετή
σια σύμβαση.
♦ Επικουρικοί επιμελητές Β' μετριε- 
τή σύμβαση για ΜΕΘ.
♦ Αποσπασμένοι επιμελητές από

άλλα νοσοκομεία, πολλοί εκ των ο
ποίων έχουν ήδη επιστρέφει στα νο
σοκομεία προέλευσής τους.
♦ Πανεπιστημιακοί υπότροφοι με 
κονδύλια του ΕΚΠΑ (μό
νον στις πανεπιστημι
ακές κλινικές).

Η στερεότυπη α
πάντηση του διοι
κητή (ποτέ γραπτή) 
είναι “βρείτε γιατρούς 
και φέρτε τους". Και ερχό
μαστε στο ζοφερό παρόν, έξι 
μήνες μετά το ξέσπασμα 
της πανδημίας.
♦Ο υπουργός αγανα- 
κτισμένος να δηλώ
νει “μα πώς δεν έχετε 
γιατρούς, εγώ τόοο- 
σους σας έστειλα".
♦Ο διοικητής να παί
ζει το κρυφτό με τους 
εργαζόμενους, να κά
νει απαξιωτικά σχόλια 
του τύπου "σιγά τον α
γώνα που δίνετε εσείς οι 
γιατροί", “δεν σας στέλνω έγγραφα 
γιατί μου τα κάνετε φέιγ βολάν" και 
άλλα πολλά έξυπνα.

Παράλληλα μας "καλεί" εγγρά- 
φως, λόγω αυξημένων αναγκών, 
να κάνουμε όσες εφημερίες χρειά
ζεται, ανεξαρτήτως πλαφόν, για να 
βγει το πρόγραμμα υποσχόμενος ό

τι θα μας πληρώσει! Χωρίς να αντι
λαμβάνεται ότι η υπερεφημέρευση 
είναι επικίνδυνη και για τους για

τρούς και για τους ασθενείς 
- ανεξάρτητα από το αν 

πληρώνεται ή όχι. 
Αξίζει εδώ να κα

ταγγελθεί ότι οι υ
περάριθμες εφη

μερίες στο νοσοκο
μείο μας δεν έχουν 

πληρωθεί από το 2019 
και ότι υπάρχουν επικουρικοί 
γιατροί από τον Απρίλιο που 

δεν έχουν πληρωθεί τον μι
σθό τους.

Στις 11.9 στις 3.00 μ.μ. 
ειδοποιήθηκαν τηλεφω
νικά δύο κλινικές ότι ανοί

γουν για Covid-19, χωρίς 
να έχει προηγηθεί ενη
μέρωση και προετοι

μασία του προ
σωπικού και 
των νοσηλευό

μενων και χωρίς να έχει 
τηρηθεί κανένα μέτρο υγιεινής και 
ασφάλειας.

Η διοίκηση και η Ιατρική Υπηρε
σία εγκρίνουν προγράμματα εφημε
ριών για τις Covid-19 κλινικές με έ
ναν γιατρό σε ενεργό και έναν σε on 
call εφημερία!

Οι επιμελητές της μίας κλινικής 
λοιμώξεων εξαναγκάζονται σε υπε
ρεφημέρευση εδώ και έξι μήνες!

Το νοσοκομείο μας έχει δυνατό
τητα τέλεσης τριών μόνον Covid-19 
τεστ ανά δίωρο (τα υπόλοιπα στέλ
νονται στο ΕΚΕΑ)! Γίνεται αγώνας 
για να εξασφαλίζουμε τον απαραί
τητο εξοπλισμό προστασίας. Με το 
δεδομένο ότι οι στολές προστασί
ας δεν μπορούν να φοριούνται για 
περισσότερο από τέσσερις ώρες, οι 
ανάγκες για προσωπικό είναι πολ
λαπλάσιες για να αποφύγουμε την 
εξόντωσή μας και να περιορίσουμε 
τον κίνδυνο διασποράς του ιού.

Είναι προφανής η επερχόμενη κα
τάρρευση του νοσοκομείου μας και 
ολόκληρου του ΕΣΥ, που έχει ήδη 
δρομολογηθεί.

Καλούμε τη διοίκηση του νοσο
κομείου, την 1η ΥΠΕ, το υπουργεία 
Υγείας να σοβαρευτούν επιτέλους, 
να αναθεωρήσουν τις αποφάσεις 
τους με τις επείγουσες ανάγκες που 
επιτακτικά προκύπτουν».

Η επιστολή
Η επιστολή που έλαβε το «Ποντί

κι» από το Σωματείο Εργαζομένων 
στο Νοσοκομείο «Σωτηρία» κρού
ει τον «κώδωνα του κινδύνου» στον 
υπουργό Υγείας. Συγκεκριμένα στην 
ανακοίνωση των γιατρών και νοση
λευτών του νοσοκομείου αναφέρο- 
νται τα εξής:

«Το “Σωτηρία" έχει χαρακτηρι- 
σθεί νοσοκομείο αναφοράς για
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Σύγχυση για 
τον αριθμό 

κλινών ΜΕΘ
Μας είχαν πει ψέματα ότι εί
μαστε θωρακισμένοι; ■ 16
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1  Σύγχυση για τον αριθμό κλινών ΜΕΘ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιτελικό μπάχαλο και αλληλο
Ο evas υπουργό8 διαψεύδει τον άλλο 

για τον κυβερνητικό σχεδίασμά, θέλουν 
να τρομοκρατήσουν την κοινωνία;

Ε
να lockdown θα μας 
σώσει» θα μπορού
σε να είναι τίτλος 
επιθεώρησης, αλλά 
αυτό ίσως αποδει- 
χθεί τελικά κυβερνητική τακτική, 
γιαυ μοιάζει πολύ βολικό για την 

επιτελική ομάδα του Μαξίμου και 
από πολλές πλευρές, μάλιστα.

Ανοιχτό το ενδεχόμενο για 
γενικό lockdown άφησε ο κυ
βερνητικός εκπρόσωπος Στέλι
ος Πέτσας, ο οποίος με τον γνω
στό τρόπο της προειδοποίησης 
κούνησε ακόμη μία φορά το δά
χτυλο στους πολίτες: «θέλου
με να αποφύγουμε τα χειρότερα. 
Και τα χειρότερα, φυσικά, είναι 
ένα lockdown. Δεν είμαστε εκεί. 
Απλώς λέμε ότι χρειαζόμαστε να 
έχουμε όλες τις επιλογές στο τρα
πέζι. Εμείς θέλουμε, για άλλη μία 
φορά, να προλάβουμε την ενδε
χόμενη αύξηση των κρουσμά

των σε ένα επίπεδο που δεν θα 
δημιουργήσει πίεση στο σύστη
μα Υγείας».

Από την άλλη πλευρά, ο κ. 
Κοντοζαμάνης το διέψευσε. Ετσι 
γίνεται, τελικά με όλα τα θέματα. 
Οι μισοί τα ανακοινώνουν και οι 
άλλοι μισοί τα διαψεύδουν. Ενα 
γενικό lockdown, όμως, θα έλυ
νε τα χέρια στην κυβέρνηση, κα
θώς θα εξακολουθούσε, λόγω του 
κατεπείγοντος και της κρισιμότη
τας στη δημόσια υγεία, να κυβερ
νά με πράξεις νομοθετικού περι
εχομένου, να μην πραγματοποι
εί κανέναν διαγωνισμό και να 
προχωρά όλα τα θέματα μόνο με 
απευθείας αναθέσεις.

Γενικά, να μη δίνει λόγο σε 
κανέναν. Απειρα τα παραδείγμα
τα, με πιο πρόσφατο το σκάνδαλο 
με τις μάσκες. Αυτές οι αντικρου- 
όμενες δηλώσεις των κυβερνη
τικών στελεχών καταφέρνουν 
επίσης να κρατούν φοβισμένη 
και την κοινωνία. Μια κοινωνία, 
στην οποία όλοι διαβεβαίωναν όη 
είμαστε καλύτερα προετοιμασμέ
νοι για το δεύτερο κύμα κορονο- 
ϊού, έχουμε αρκετές ΜΕΘ και με
γαλύτερη εμπειρία όσον αφορά 
τη νοσηλεία όσων ασθενούν με 
Covid-19.

0 πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης, από την πρόσφα
τη «ΔΕΘ», ο υπουργός Υγείας και 

όλα τα κυβερνητικά στελέ
χη έκαναν λόγο για 1.000 

κρεβάτια Εντατικής. Και 
ξαφνικά αποδείχθηκε, 

με τον πλέον οδυνη
ρό τρόπο, το μέγε

θος της ανικανό
τητας του κρατι

κού μηχανισμού. 
Μόλις αυξήθηκαν τα 

κρούσματα και οι δια- 
σωληνωμένοι, βγήκε στο 

φως η αλήθεια. Στην Αττική, 
από το σύνολο των 330 κλινών 
ΜΕΘ, έχουν διατεθεί 255 για άλ
λα νοσήματα και 75 για κορονο
ίο, εκ των οποίων 53 είναι κα
τειλημμένες και 22 κενές. Ολες 
αυτές οι μεγαλοστομίες αποδεί
χθηκαν στην πράξη «φούσκα». 
Πιάστηκαν τόσο προετοιμασμένοι 
όσο και η Κεραμέως, με το άνοιγ
μα των σχολείων που κλείνουν 
το ένα μετά το άλλο, γιατί έχει βά
λει τα παιδιά στις τάξεις σαν σαρ
δέλες. Αρα, μάλλον τους βολεύει 
ένα γενικό lockdown.

Τέλος τα 
ατισκεπτηρι·1
„ra νοσοκομεία^

Η νέα ΚΥΑ έφερε «λουκέ
ΔΗΜΟΣΙΕΥΤΗΚΕ και επί
σημα στην Εφημερίδα 
της Κυβερνήσεως η Κοι
νή Υπουργική Απόφα
ση (ΚΥΑ) σχετικά με τα 
νέα μέτρα που αφορούν 
την αναστολή λειτουργίας 
επιχειρήσεων, χώρων συ
νάθροισης, θρησκευτικών 
τελετών και άλλων δημό
σιων εκδηλώσεων σε όλη 
την επικράτεια, τα οποία 
ισχύουν από χθες ως και 
τις 30 Σεπτεμβρίου.

Οι επιχειρήσεις και 
οι δομές που κλείνουν 
ασκούν τις ακόλουθες 
δραστηριότητες: (α) υπη
ρεσίες που παρέχονται 
από Κέντρα Ανοιχτής

Προστασίας Ηλικιωμέ
νων (ΚΑΠΗ), με εξαίρεση 
τις υπηρεσίες κοινωνικής 
μέριμνας χωρίς παρο
χή καταλύματος για ηλι
κιωμένους και άτομα με 
αναπηρία, και τις υπηρε
σίες επίσκεψης και παρο
χής υποστήριξης σε ηλι
κιωμένους, (β) υπηρεσί
ες επαγγελματικής απο
κατάστασης για άτομα με 
αναπηρίες, (γ) υπηρεσί
ες επίσκεψης και παρο
χής υποστήριξης για άτο
μα με αναπηρία και (δ) 
υπηρεσίες που παρέχο
νται σε εγκαταστάσεις ορ
φανοτροφείων. Κλείνουν, 
επίσης, ιδιωτικές επιχει-

mmmmmmmmmmxmmMmmMMmmmm
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μαχαιρώματα για το lockdown

τα» και αυστηρά όρια σε εκδηλώσετε
ρήσεις με κύρια δραστη
ριότητα τους τις υπηρε
σίες τυχερών παιχνιδιών 
τραπεζιού, χαρτοπαικτι- 
κής λέσχης, τις υπηρεσί
ες ντισκοτέκ που δεν πα
ραθέτουν ποτό ή φαγητό, 
τις υπηρεσίες οργάνωσης 
εμπορικών εκθέσεων και 
εκμετάλλευσης εκθεσια
κών χώρων.

Στο πλαίσιο της επιβο
λής των νέων μέτρων ανα
στέλλεται η λειτουργία των 
υπαίθριων οργανωμένων 
αγορών και, συγκεκρι
μένα, το λιανικό εμπόριο 
κλωστοϋφαντουργικών 
προϊόντων, ενδυμάτων και 
υποδημάτων σε υπαίθρι

ους πάγκους και αγορές, 
το λιανικό εμπόριο άλλων 
ειδών σε υπαίθριους πά
γκους και αγορές και άλ
λο λιανικό εμπόριο εκτός 
καταστημάτων, υπαίθριων 
πάγκων ή αγορών.

Μεταξύ των επιχειρή
σεων που κλείνουν είναι 
και τα κυλικεία των δημο
τικών ΚΑΠΗ, ωστόσο επι
τρέπεται κατά το διάστημα 
αυτό να πραγματοποιούν 
εργασίες χωρίς την πα
ρουσία κοινού.

Σύμφωνα με την ΚΥΑ, 
αναστέλλονται τα επισκε
πτήρια σε νοσοκομεία, 
μονάδες φροντίδας ηλι
κιωμένων και δομές ευ

άλωτων ομάδων. Εξαι- |
ρούνιαι οι επισκέψεις σε |
ασθενείς που βρίσκονται §
σε προθανάτια κατάστα- |
ση, με την προϋπόθεση !
ότι θα εισέρχεται ένα άτο- |
μο ανά ασθενή, το οποίο |
θα εφαρμόζει τα προβλε- 
πόμενα μέτρα.

Τέλος, αναστέλλεται |
η διεξαγωγή θρησκευτι- |
κών τελετών που διεξά- §
γονται μέσω της διενέρ
γειας πομπής εκτός των 
χώρων θρησκευτικής λα
τρείας στο σύνολο της επι- | 
κράτειας, όπως και τα πα
νηγύρια ή άλλες αντίστοι
χες εκδηλώσεις σε ανοι
χτούς χώρους.
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ΣΕ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΜΕ ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ

Στο τραπέζι 
πρόσθετα 
μέτρα στήριξης
ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΣΤΕΡΠΟΥ

Σ
χέδιο για πρόσθετα μέτρα στήρι
ξης σε περιοχές που ενδεχομέ
νως επιβληθούν τοπικά lockdown 
βρίσκεται στο τραπέζι του οικονομικού 

επιτελείου, το οποίο «κρατά» ταμειακά 
πυρομαχικά για όσο διαρκέσει η παν
δημία. Βασική επιδίωξη χου υπουργεί
ου Οικονομικών είναι η λήψη στοχευμέ- 
νων μέτρων στήριξης των εργαζομένων 
και των επιχειρήσεων για την αποφυγή 
«ασφυξίας» στις τοπικές αγορές. Ο με
γαλύτερος παράγοντας αβεβαιότητας, 
που θα καθορίσει την πορεία της οικο
νομίας τόσο το 2020 όσο και το 2021, 
όπως εκτιμούν από το οικονομικό επι
τελείο, αποτελεί ο χρόνος και ο ρυθμός 
εμβολιασμού. Αυτό θα κρίνει τα πάντα 
όπως τονίζουν και τοποθετούν, επίσης, 
τον Οκτώβριο και τον Νοέμβριο ως τους 
μήνες που θα δείξουν πλήρη εικόνα των 
επιπτώσεων της κρίσης.

Ο προϋπολογισμός του Αυγούστου, πά
ντως, έδειξε αντοχές με το υπουργείο Οι
κονομικών να εκτιμά πως η φετινή ύφε
ση θα κυμανθεί στο 8%. Για το 2020, το 
πρωτογενές έλλειμμα κινείται στην πε
ριοχή του 6%, ενώ αρμόδιες πηγές ανέ
φεραν πως το 2021 θα είναι ένας προϋ
πολογισμός ανάκαμψης με την επανα
φορά να εκτιμάται το 2022.

ΤΑ ΕΣΟΔΑ. Σύμφωνα με τον αναπληρω
τή υπουργό Οικονομικών Θόδωρο Σκυ- 
λακάκη «τα φορολογικά έσοδα του Αύ
γουστου ήταν πολύ καλύτερα του ανα
μενομένου. Εφτασαν στο ύψος των εσό
δων της αρχιχής πρόβλεψης του προϋ
πολογισμού του 2020 και ήταν κατά 400 
εκατ. ευρώ περισσότερα από τις επικαι- 
ροποιημένες μηνιαίες εκτιμήσεις». Η επί
δοση αυτή, όπως δήλωσε ο Σκυλακάκης, 
«έχει προφανώς και κάποια συγκυρια
κά χαρακτηριστικά, όμως με βεβαιότη
τα αντανακλά στη διατήρηση της κουλ
τούρας πληρωμών των φυσικών προ
σώπων και των επιχειρήσεων και στην 
αυξημένη ρευστότητα που έχει επιτευ
χθεί στην οικονομία με τα πολλαπλά μέ
τρα τα οποία έλαβε η κυβέρνηση. Δεν 
αλλάζει τις προβλέψεις μας για μειωμέ
να έσοδα στους επόμενους μήνες, είναι 
όμως μια αχτίδα αισιοδοξίας σε μια δύ
σκολη εποχή».

Τον Αύγουστο το σύνολο των καθα
ρών εσόδων ανήλθε στα 5.089 εκατ. ευ
ρώ, αυξημένο κατά 706 εκατ. ευρώ σε 
σχέση με τον μηνιαίο στόχο. Για την πε
ρίοδο του Ιανουάριου - Αύγουστου 2020, 
παρουσιάζεται έλλειμμα στο ισοζύγιο 
του κρατικού προϋπολογισμού ύψους 
10.804 εκατ. ευρώ έναντι στόχου για έλ
λειμμα 2.892 εκατ. ευρώ που έχει περι- 
ληφθεί για το αντίστοιχο διάστημα του 
2020 στην εισηγητική έκθεση του Προ
ϋπολογισμού 2020. Το ύψος των καθα
ρών εσόδων ανήλθε σε 28.930 εκατ. ευ
ρώ, παρουσιάζοντας μείωση κατά 3.524 
εκατ. ευρώ ή 10,9% έναντι του στόχου.
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1  Ελπίδες γιά θεραπεία κορωνοϊου με πλάσμα
αίματος

Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 480.39 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1080

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ελπίδες γιά θεραπεία 
κορωνοϊου με πλάσμα αίματος
’Έρευνα γιά άπατη μέ υπερτιμημένες καί άκατάλληλες μάσκες στην’Ιταλία
Νέα Ύόρκη.- Ή μετάγγισις πλά
σματος αϊματος Ιαθέντων μπορεί νά 
μεκόσει τήν σοβαρότητα τής νόσου 
Covid-19 στούς ασθενείς, επιβεβαι
ώνει μιά αμερικανική επιστημονική 
έρευνα. Σύμφωνα μέ αυτήν, οί ασθε
νείς μέ Covid-19 πού έλαβαν τό πλά
σμα από άναρρώσαντες είχαν μικρότε
ρη πιθανότητα νά χρειάζονται οξυγόνο 
κατά τήν 14η ημέρα τής νοσηλείας τυ- 
ος, ενώ είχαν μεγαλύτερες πιθανότητες 
νά επιβιώσουν σέ σχέση μέ όσους δέν 
είχαν κάνει τήν ίδια θεραπεία.

Οι ερευνητές, μέ επί κεφαλής τήν 
λοιμωξιολόγο δρα Νικόλ Μπουβιέ τής 
’Ιατρικής Σχολής Icahn του Όρους Σινά 
στήν Νέα'Υόρκη, πού έκαναν τήν σχε
τική δημοσίευση στό ιατρικό περιοδι
κό «Nature Medicine», δοκίμασαν τό 
πλάσμα αϊματος ιαθέντων σέ 39 άσθε- 
νεϊς μέ μέση ηλικία 55 ετών καί μέ σο
βαρά συμπτώματα Covid-19, σέ σύγκρι
ση μέ άλλους 156 ασθενείς μέ Covid-19 
πού είχαν παρόμοια συμπτώματα καί 
ιατρικό ιστορικό, αλλά δέν έλαβαν 
πλάσμα. Τό πλάσμα αϊματος περιέχει 
άφθονα αντισώματα κατά τοΰ κορωνο- 
ϊοΰ, πού είχαν αναπτυχθεί στό σώμα 
τών δωρητών, οί όποιοι εν τέλει άνέρ- 
ρωσαν. Κατά τήν έναρξη τής νέας με
λέτης, τό 87% τών ασθενών έχρειάζο- 
ντο πρόσθετο οξυγόνο γιά νά άναπνεύ- 
σουν, ενώ τό 10% είχε διασωληνωθεΐ.

Οί ερευνητές διεπίστωσαν ότι από 
όσους είχαν κάνει τήν θεραπεία πλά
σματος, τό 18% έχρειάζετο ακόμη 
έξτρα οξυγόνο μετά από 14 μέρες νο
σηλείας, έναντι ποσοστού 28% όσων 
δέν είχαν πάρει πλάσμα άναρρωσά- 
ντων. Επίσης, έως τό τέλος τής μελέ
της είχαν πεθάνει τό 13% όσων είχαν 
λάβει πλάσμα, έναντι 24% όσων δέν 
είχαν πάρει.

Επειδή όμως δέν έπρόκειτο γιά μία 
μεγάλη τυχαιοποιημένη κλινική δοκι
μή, ή δρ Μπουβιέ έδήλωσε ότι θά χρει- 
ασθοΰν περαιτέρω μελέτες γιά νά επι
βεβαιώσουν τά ευρήματα καί νά εξα
χθούν οριστικά συμπεράσματα γιά τήν

αξία τής θεραπείας μέ τήν μετάγγιση 
πλάσματος.Όμως, βάσει τών έως τώρα 
δεδομένων, φαίνεται πώς φέρνει θετι
κά αποτελέσματα.

Πάντως, έξαρσις κρουσμάτων κο- 
ρωνοϊοΰ παρουσιάζεται σέ πολλές 
χώρες μέ αποτέλεσμα νά μελετώνται 
πρόσθετα μέτρα, ακόμη καί καθολι
κή καραντίνα σέ χώρες όπως ή Βρε- 
ταννία καί ή 'Ισπανία. Στήν ’Ιταλία, 
τήν ίδια στιγμή, ή εισαγγελία τής Ρώ
μης ξεκίνησε έρευνα γιά άπάτη εις βά
ρος τού ιταλικού Κράτους, σχετικά μέ 
έταιρεΐες πού παρήγαγαν καί πούλη
σαν προστατευτικές μάσκες στό δημό
σιο τούς πρώτους μήνες τής πανδημί
ας. Σύμφωνα μέ εφημερίδα τοΰ Μιλά
νου, εκατομμύρια μάσκες διετέθησαν 
στήν αγορά μέ πλαστές βεβαιώσεις 
ασφαλείας ή έπωλήθησαν σέ δημοσί

ους οργανισμούς, άκόμη καί σέ εκατο
νταπλάσια τιμή άπό τήν πραγματική 
αξία τους. Οί έρευνες φέρονται νά επι
κεντρώνονται στις ευθύνες περίπου δέ
κα άτόμων.Ένας άπό τούς κυρίους στό
χους τής έρεύνης είναι νά εξακριβωθεί 
εάν στό εσωτερικό τού ιταλικού κρατι
κού μηχανισμού υπήρχαν διεφθαρμέ
νοι ανώτεροι υπάλληλοι καί στελέχη 
πού προεκάλεσαν τήν οικονομική ζη
μία. Δημοσιεύματα αναφέρουν ότι στά 
τελωνεία τής χώρας παραμένουν ύπό 
κατάσχεσιν 4.800.000 προστατευτικές 
μάσκες, 26.000.000 γάντια μίας χρήσε- 
ως, 65.000 εξαρτήματα μηχανημάτων 
γιά μονάδες εντατικής θεραπείας καί 
47.000 ειδικά, προστατευτικά γυαλιά. 
'Η κατάσχεσις άπεφασίσθη, διότι δέν 
έπληρούσαν τίς προϋποθέσεις άσφα- 
λείας πού ορίζει ό νόμος.
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1  Σε καραντίνα κλινική στο Νοσοκομείο Λέσβου
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 457.65 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Α Αυξήθηκαν axous 10 οι νεκροί

για τον κορονοϊό, που έχει δημιουργηθεί στο Νοσο
κομείο Μυιιλήνηε.

Στους 1.200 οι πρόσφυγες
στο Καρά Τεπέ____________________

Από το περασμένο Σάββατο, όταν ξεκίνησε και η 
λειτουργία τηενέαε δομήετου Καρά Τεπέ, οι πρό- 
σφυγεε και οι μετανάστεε, που έχουν εισέλθει, φτά
νουν συνολικά τουε 1.200. Από αυτούε, ύστερα από 
εξέταση στην οποία υποβλήθηκαν πριν περάσουν στη 
δομή, οι 37 βρέθηκαν θετικοί στον κορονοϊό, σύμφω
να με τα στοιχεία τηεΎπατηε Αρμοστείαε. Στο σύνολό 
τουε τέθηκαν σε υγειονομική απομόνωση σε ειδικό 
χώρο, ο οποίοε έχει δημιουργηθεί εκεί. Παράλληλα, 
η Εθνική Οδόε Μυτιλήνηε-θερμήε, από το ύψοε 
ins βόρειαε εισόδου ins noAns μέχρι τη νέα δομή, 
παραμένει κλειστόε για 8η μέρα από μετανάστεε, 
οι οποίοι ζουν στο δρόμο όσο και στα γύρω κτήματα 
και τουε αύλειουε χώρουε επιχειρήσεων που παρα
μένουν κλειστέε.

Συναγερμός σήμανε στο Νοσοκομείο Μυτιλήνης, με την ΩΡΛ κλινική να μπαίνει 
σε καραντίνα, ενώ το ιατρικό προσωπικό βρίσκεται σε κατ' οίκον απομόνωση.

Σ
ε επιφυλακή βρίσκεται το νησί τηε Λέσβου από 
τιε 12 Αυγούστου, όταν και ξέσπασε το κύμα τηε 
πανδημίαε του κορονοϊού. Τα κρούσματα συ- 
νεχώε αυξάνονται, ενώ ο αριθμόε των νεκρών αυ

ξήθηκε στουε 10, με τα δύο τελευταία θύματα ins 
νόσου να είναι μ;ϊα 75χρονη και έναε 84xpovos.

Το Νοσοκομείο τηε Μυτιλήνηε σήμανε συναγερ
μό και η κλινική ΩΡΛ, που στεγάζει, τέθηκε σε καραν
τίνα, καθώε βρέθηκε θετική στον κορονοϊό νοση
λευόμενη μετανάστρια εξερχόμενη του νοσηλευτι
κού ιδρύματοε, όπωε αναφέρουν πηγέε.Ύστερα από 
αυτό το περιστατικό, η κλινική έκλεισε, προκειμένου 
να απολυμανθεί, ενώ οι γιατροί και το νοσηλευτικό 
προσωπικό, που ήρθε σε επαφή με την ασθενή, τέθη
καν σε κατ' οίκον προληπτική απομόνωση.

Διασωληνωμένοι νοσηλεύονται στο Νοσοκο
μείο Λέσβου δύο ασθενεί^, ενώ άλλοι πέντε 
έχουν μεταφερθεί από τη Μυτιλήνη στην Αθήνα, 
όπου νοσηλεύονται επίσηβ σε Μονάδεε Εντατικήε 
θεραπείαε. Άλλοι πέντε νοσηλεύονται στην κλινική

Ιε καραντίνα κϋινική 
στο Νοσοκομείο Λέσβον
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1  ΚΚΕ: Ένταση της πάλης για εργασία και υγεία, «όχι»
στους εξοπλισμούς

Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 363.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΚΕ:Ένταση της πάλης για εργασία και υγεία, «όχι» στους εξοπλισμούς
χι» στους εξοπλισμούς λέει το 

(■ I ΚΚΕ με αφορμή το εξοπλιστικό 
** πακέτο που ανακοίνωσε ο πρω
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στη ΔΕΘ, 
καθώς εκτιμά ότι «δεν θα υπηρετούν πραγ
ματικά την άμυνα, την εδαφική ακεραιότητα 
της χώρας, αλλά θα είναι ενταγμένα στις ε
πιθετικές επιδιώξεις και τον απόλυτο έλεγχο 
του ΝΑΤΟ». Αυτό ανέφερε ο Δημήτρης Κου- 
τσούμπας μιλώντας τη Δευτέρα στη Βουλή, 
κάνοντας παράλληλα αναφορά στο κόστος 
των εξοπλισμών - έκανε λόγο για νέες «αγο
ρές του αιώνα» σε αντιδιαστολή με τα «ψί
χουλα» που προορίζονται για την κοινωνία.

Από τον Περισσό, προκειμένου να τεκμη
ριώσουν την εκτίμηση ότι οι εξοπλισμοί εί
ναι ενταγμένοι σε υπερεθνικούς γεωπολιτι
κούς σχεδιασμούς και όχι σε σχέδιο για την 
άμυνα της χώρας απέναντι στην τουρκική 
προκλητικότητα, παραπέμπουν σε ενέργειες 
όπως την αποστολή Patriot στη Σαουδική Α
ραβία, τη συμμετοχή ελληνικών πολεμικών

πλοίων σε αποστολές του ΝΑΤΟ κ.λπ.
Επιπλέον, θεωρούν ότι με την αναγγελία 

της αγοράς οπλικών συστημάτων από τη Γαλ
λία ανοίγει ο φαύλος κύκλος της κούρσας 
των εξοπλισμών - που πληρώνουν ακριβά οι 
εργαζόμενοι - δεδομένων των ισχυρών πιέ
σεων που ασκούν στην ελληνική κυβέρνηση 
ισχυροί ανταγωνιστές, όπως οι ΗΠΑ και η Γερ
μανία.

Σε αυτή την κατεύθυνση κινείται και η εκτε
ταμένη ανακοίνωση της Κεντρικής Επιτροπής 
του κόμματος, η οποία συνεδρίασε την περα
σμένη Δευτέρα για την αποτίμηση της συγκυ
ρίας και την ανάδειξη των κρίσιμων μετώπων 
το επόμενο διάστημα.

Οι ενέργειες της κυβέρνησης στα ελληνο
τουρκικά, ειδικότερα, θεωρούνται ενταγμέ- 
νες στους σχεδιασμούς του ΝΑΤΟ, με απώτε
ρο στόχο τη συνδιαχείριση στο Αιγαίο προς 
όφελος των ενεργειακών μονοπωλιακών ομί
λων. Η ανακοίνωση της Κεντρικής Επιτροπής 
καλεί τους εργαζόμενους και τα λαϊκά στρώ

ματα να μην δεχτούν υποχωρήσεις στα κυρι
αρχικά δικαιώματα αλλά και να απορρίψουν
εκβιαστικά διλήμματα (πόλεμος ή συνδια
χείριση π.χ.).

Η Κεντρική Επιτροπή θέτει ως επιτακτικές 
προτεραιότητες την υπεράσπιση της εργα
σίας και της δημόσιας υγείας με ένταση των 
διεκδικήσεων λόγω και της πανδημίας, όπως 
π.χ. μαζικές προσλήψεις γιατρών και νοση
λευτών στην πρωτοβάθμια φροντίδα υγείας 
και τα νοσοκομεία, μαζικά επαναλαμβανόμε
να τεστ στους εργαζόμενους στην υγεία και 
την πρόνοια, στα ΜΜΜ, στην εστίαση, στον 
τουρισμό, στο εμπόριο αλλά και στους μεγά
λους χώρους δουλειάς (εργοστάσια κ.λπ.), 
επίταξη όλων των δομών και υπηρεσιών του 
ιδιωτικού τομέα Υγείας και Πρόνοιας για να 
μπουν σε εφαρμογή ανάλογα με τις ανά
γκες (π.χ. και για τα τεστ μοριακού ελέγχου), 
κ.ο.κ.

Σε ό,τι αφορά τα εργασιακά επισημαίνε- 
ται ότι πρέπει να ενταθεί η πάλη -καθώς «η

κατάσταση που διαμορφώνεται στους χώ
ρους δουλειάς, με την αξιοποίηση της παν
δημίας, είναι εκρηκτική και δεν εξωραΐζεται 
μετά ψίχουλα των επιδοτήσεων, όπως π.χ. το 
πρόγραμμα ΣΥΝ-Εργασία, από το οποία ωφε
λημένη βγαίνει πάλι η μεγαλοεργοδοσία, με 
την επιδότηση των μισθών». Παράλληλα, δι
αμορφώνεται ένα τοπίο όπου «η ανεργία, οι 
απολύσεις, η ημιαπασχόληση, η ραγδαία δι
εύρυνση των ελαστικών μορφών εργασίας, η 
εντατικοποίηση, οι άδειες ειδικού σκοπού, η 
επέκταση της τηλεργασίας, η αύξηση του α
πλήρωτου εργάσιμου χρόνου, οι απλήρωτες 
υπερωρίες σε περίπτωση προληπτικής καρα
ντίνας εργαζομένων, οι μειώσεις μισθών, τα 
χρέη νοικοκυριών, αυτοαπασχολουμένων, μι- 
κρομεσαίων αγροτών"χτυπάνε κόκκινο"».

Με αυτά στην ατζέντα του ο Δημήτρης 
Κουτσούμπας επισκέπτεται σήμερα τη Θεσ
σαλονίκη, όπου το βράδυ θα πραγματοποιή
σει ομιλία στο Βελλίδειο (8.00 μ.μ.) στο πλαί
σιο της φετινής ΔΕΘ.
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1  Αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα Υγείας με ευθύνη
της κυβέρνησης

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 721.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

■TTfffftw ΙΑ ΝΕΟΥ ΚΟΡΟΝΟΙΟΥ

Αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα 
Υγείας με ευθύνη της κυβέρνησης

✓ ΚΚΕ: Κριτήριο δεν είναι η πραγματική 
προστασία της δημόσιας υγείας, αλλά η 
συνέχιση της αντιλαϊκής δημοσιονομικής 
πολιτικής και η κερδοφορία των ομίλων

I » Σήμα κινδύνου για την ανεπάρκεια σε 
κρεβάτια ΜΕΘ, ειδικά στα μεγάλα αστικά 
κέντρα, εκπέμπει η ΟΕΝΓΕ

ΣΕΛ.19
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1  Αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα Υγείας με ευθύνη της κυβέρνησης
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΝΩΣΕΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑΚΩΝ ΓΙΑΤΡΩΝ ΕΛΛΑΔΑΣ

Σήμα κινδύνου για την ανεπάρκεια 
σε κρεβάτια ΜΕΘ
• Το 70% των κλινών στην Αττική που προορίζονται 

για ασθενείς με Covid-19 είναι ήδη κατειλημμένες
• Με την αρπαγή 40 κρεβατιών ΜΕΘ για τις «υπόλοιπες νόσους», 

η κυβέρνηση ισχυρίζεται προκλητικά ότι «λύνει» το πρόβλημα
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ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ-

........Ano παλιοτερη κινητοποίηση της ΟΕΝΓΕ

Κ
αθώς τα νέα κρούσματα παραμένουν σταθε
ρά πάνω από 300 πανελλαδικά σε ημερήσια 
βάση, ήδη στην Αττική το 70% των δημόσι
ων κρεβατιών σε Μονάδες Εντατικής θερα
πείας για Covid-19 είναι κατειλημμένα, ενώ σε ό
λη τη χώρα μόλις 225 κρεβάτια ΜΕΘ (για κορονο- 

ϊό και άλλες νόσους) είναι διαθέσιμα.
Μπροστά στη διαρκή αύξηση των διασωληνω- 

μένων, η Ομοσπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδας εκπέμπει ξανά σήμα κινδύνου, 
απαιτώντας την ανάπτυξη νέων κλινών ΜΕΘ, την 
πρόσληψη μόνιμου προσωπικού, την επίταξη των 
ιδιωτικών θεραπευτηρίων και την ένταξή τους σε 
ένα ενιαίο σχέδιο αντιμετώπισης της πανδημίας, 
με ευθύνη του κράτους.

Οπως αναφέρει σε ανακοίνωσή της, «όλες τις 
τελευταίες μέρες δυστυχώς παρατηρείται μια συ
νεχιζόμενη καθημερινή αύξηση στον απόλυτο α
ριθμό ασθενών βαρέως πασχόντων από Covid-19 πνευμονία 
που νοσηλεύονται διασωληνωμένοι σε ΜΕΘ, μια αύξηση 2 - 8 
ανά ημέρα. Είναι αυτονόητο πως πρέπει να εξαντληθούν ό
λες οι προσπάθειες ώστε να αποτραπεί η εξέλιξη της επι
δημίας σε "κρίση Εντατικής θεραπείας", πράγμα που θα εί
χε καταστροφικά αποτελέσματα όπως είδαμε σε άλλες χώ
ρες την περασμένη άνοιξη. Είναι τραγικό τον 21ο αιώνα και 
σε συνθήκες ειρήνης το ηλικιακό triage "δεν διασωληνώ- 
νουμε τους άνω των 80, των 70, των 60..." ανάλογα με τις δι
αθεσιμότητες κλινών ΜΕΘ.

Στις 24/3/2020, στη μία και μοναδική (διαδικτυακή) συνάντη
ση με την πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υγείας όλους αυ
τούς τους μήνες, ως ΟΕΝΓΕ είχαμε καταθέσει συγκεκριμένες 
προτάσεις και αιτήματα που αφορούσαν την ανάπτυξη πραγ
ματικών νέων κλινών ΜΕΘ (και όχι στα χαρτιά), με πραγματικό 
μόνιμο υγειονομικό προσωπικό (και όχι στα χαρτιά) καθώς και 
την ανάγκη επίταξης άνευ όρων των κλινών ΜΕΘ των ιδιωτι
κών θεραπευτηρίων.

Μαζί με άλλα αιτήματα που αφορούσαν συνολικά την πρόλη
ψη - ιχνηλάτηση, την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας και τη νο
σοκομειακή περίθαλψη. Δυστυχώς αυτές οι προτάσεις μας ου
δέποτε εισακούστηκαν ή υλοποιήθηκαν. Αντί γι’ αυτό η πολιτική 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας διέκοψε την επικοινωνία με την 
ΟΕΝΓΕ και αναλώθηκε όλο το προηγούμενο διάστημα σε επι- 
κοινωνιακού τύπου ανακοινώσεις, διαψεύσεις, εξαγγελίες κ.λπ. 
Τα αιτήματά μας για νέες συναντήσεις ούτε καν απαντήθηκαν.

Μάλιστα, δεν απαντήθηκε ούτε η ανοικτή επιστολή μας 
προς τον πρωθυπουργό κ. Μητσοτάκη που ζητούσε συνάντη
σή μας και μαζί του. Αν και η μόνιμη επωδός της κυβέρνησης 
είναι πως "οι επιστήμονες εισηγούνται και η κυβέρνηση νομο
θετεί", φαίνεται πως η κυβέρνηση θεωρεί ότι οι νοσοκομεια
κοί γιατροί δεν είναι επιστήμονες και γι’ αυτό όχι μόνο απορ
ρίπτει τις θέσεις τους, αλλά ούτε καν δέχεται να τις ακούσει.

Η ανησυχία μας εντείνεται γιατί ακόμα και τώρα διαπιστώ
νουμε πως συνεχίζεται από την κυβέρνηση η προσήλωση από 
τη μια στην πολιτική που θεωρεί "κόστος" την υγεία του λα
ού και από την άλλη σε επικοινωνιακά πυροτεχνήματα, που 
καμία σχέση δεν έχουν με την πραγματικότητα. Μια πραγ
ματικότητα που "κρούει τον κώδωνα του κινδύνου", σύμφωνα 
με τα μηνύματα που έρχονται καθημερινά από τους συναδέλ
φους όλης της χώρας. Ζητάμε άλλη μια φορά να εισακουστούν 
οι νοσοκομειακοί γιατροί πριν είναι αργά. Ζητάμε για άλλη μια 
φορά συναντήσεις και με την πολιτική ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας και με τον πρωθυπουργό».

«Φούσκα» η κυβερνητική προπαγάνδα
Σαν χάρτινος πύργος καταρρέει στο μεταξύ η κυβερνητική 

προπαγάνδα για την αύξηση των κρεβατιών ΜΕΘ. Χτες ο υ
πουργός Υγείας Β. Κικίλιας με δήλωσή του επιβεβαίωσε την 
ανεπάρκεια του συστήματος Υγείας και σ’ αυτόν τον κρίσιμο 
τομέα, κάνοντας σαφές ότι το κράτος δεν θα δώσει ευρώ πα-

ΚΟΜΜΟΥΝΙΠΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ

Κριτήριο της κυβέρνησης 
είναι η αντιλαϊκή 
δημοσιονομική πολιτική 
και τα κέρδη των ομίλων

Σε σχόλιό του σχετικά με τα μέτρα της κυβέρνησης για 
την πανδημία, το Γραφείο Τύπου της ΚΕ του ΚΚΕ σημειώ
νει: «Ακόμη και σήμερα, με τα εκατοντάδες νέα κρούσμα
τα καθημερινά και την επιδείνωση της κατάστασης στις κλί
νες ΜΕΘ, η κυβέρνηση δεν προχωρά στη λήψη κανενός ου
σιαστικού μέτρου θωράκισης του δημόσιου συστήματος Υ
γείας με προσωπικό και υποδομές, αλλά και με ένα σχέδιο 
επίταξης του ιδιωτικού τομέα, που θα μπορούσε να εφαρ
μοστεί ανάλογα με τις ανάγκες, όπως επίσης δεν διασφα
λίζει την αναγκαία προστασία στα σχολεία, στους χώρους 
δουλειάς, στα μέσα μεταφοράς και σε άλλες πιθανές εστί
ες υπερμετάδοσης. Αποδεικνύεται ότι κριτήριο της κυβέρ
νησης δεν είναι η πραγματική προστασία της δημόσιας υ
γείας, αλλά η συνέχιση της αντιλαϊκής δημοσιονομικής πο
λιτικής της και η κερδοφορία των επιχειρηματικών ομίλων».

ραπάνω για την ανάπτυξη νέων ΜΕΘ, αποθεώνοντας παράλ
ληλα τους ιδιώτες «χορηγούς».

Σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε το υπουργείο Υγείας, 
μόνο 701 κλίνες ΜΕΘ διατίθενται για ασθενείς με νοσήματα 
πλην Covid-19, εκ των οποίων μόλις οι 182 είναι κενές και οι 
519 κατειλημμένες. Μόνο 229 κλίνες διατίθενται αποκλειστι
κά για τον κορονοϊό (223 σε νοσοκομεία του ΕΣΥ, 6 σε στρα
τιωτικά), εκ των οποίων κενές είναι οι 143 (ποσοστό πληρότη
τας 37,5%). Στα νοσοκομεία της Αττικής, όμως, είναι κενά μό
νο 22 κρεβάτια ΜΕΘ για Covid-19 (σε σύνολο 75!) και 48 κρε
βάτια για όλα τα υπόλοιπα περιστατικά (σε σύνολο 255 κλινών).

Χτες ο υπουργός Υγείας ισχυρίστηκε ότι «θα προστεθούν 40 
επιπλέον κλίνες ΜΕΘ-Covid για την κάλυψη των αυξημένων 
αναγκών της Αττικής εντός των επόμενων 7 ημερών». Δηλα
δή, από τα ελάχιστα, τα 48 εναπομείναντα κρεβάτια για όλες 
τις νόσους πλην κορονοϊού θα μείνουν ...8!!!

Δραματικές είναι οι ελλείψεις και στα νοσοκομεία της Θεσ
σαλονίκης. Από τις μόλις 81 κλίνες ΜΕΘ για νοσήματα πλην 
Covid-19, μόνο οι 21 είναι κενές και από τις μόλις 43 κλίνες 
ΜΕΘ-Covid είναι κενές οι 26. Η κυβέρνηση υποσχέθηκε ότι 
θα δημιουργηθούν άλλες 236 νέες μόνιμες κλίνες «από τις με
γάλες δωρεές», όταν η χώρα, ακόμα και χωρίς την πανδημία, 
χρειάζεται 3.500 κρεβάτια ΜΕΘ.

Στο ίδιο μήκος κύματος ήταν και τα επιπλέον μέτρα που ανακοι
νώθηκαν προχτές για την Αττική, με ισχύ μέχρι τις 30 Σεπτέμβρη. 
Προβλέπουν μεταξύ άλλων όριο πληρότητας 50% για συναυλίες 
σε ανοιχτούς χώρους, αναστολή λειτουργίας των κέντρων διασκέ
δασης με ζωντανή μουσική, όριο πληρότητας 60% και υποχρεωτι
κή χρήση μάσκας σε θερινούς και χειμερινούς κινηματογράφους, 
υποχρεωτική χρήση μάσκας σε όλους τους κλειστούς χώρους ερ
γασίας και σε όλους τους ανοιχτούς χώρους συναθροίσεων (π.χ. 
πλατείες, στάσεις λεωφορείων, ουρές σε καταστήματα, πορείες - 
διαδηλώσεις, εκδηλώσεις πολιτικών κομμάτων), όπου δεν μπορεί 
να τηρηθεί ο κανόνας της απόστασης 1,5 μέτρου κ,λπ.
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1  ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ - ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ Φιέστες και
«φιγούρα», ενώ τα νοσοκομεία ρημάζουν

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 239.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ - ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Φιέστες και «φιγούρα», ενώ τα νοσοκομεία ρημάζουν

Α
γωνιστική υποδοχή στον υφυπουργό Υ
γείας Β. Κοντοζαμάνη επιφύλαξαν συμ- 
βασιούχοι εργαζόμενοι του «Ιπποκρά- 
τειου» Νοσοκομείου Θεσσαλονίκης, που οι 

συμβάσεις τους λήγουν τον Δεκέμβρη, αλλά 
και επικουρικοί, που μετά από 7 χρόνια πε- 
τιούνται οριστικά στην ανεργία, παρά τις κυ
βερνητικές διαβεβαιώσεις για το αντίθετο.

Οι εργαζόμενοι, μαζί με το Σωματείο του 
«Ιπποκράτειου», απαίτησαν τη μονιμοποίηση 
όλων των συμβασιούχων και επιπλέον μαζι
κές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού. Ο υ
φυπουργός δεν ανέλαβε καμία δέσμευση 
και ανακύκλωσε τις γνωστές εξαγγελίες πε
ρί 4.000 προσλήψεων.

Ο Β. Κοντοζαμάνης βρέθηκε στο «Ιππο- 
κράτειο» με αφορμή τη δημιουργία 30 κλινών 
ΜΕΘ με ιδιωτική χορηγία, για τη λειτουργία 
των οποίων η κυβέρνηση θα προκηρύξει μό
λις 19 θέσεις γιατρών (!), όταν είναι γνωστή η 
υποστελέχωση και των υπολοίπων 10 που δι
αθέτει το νοσοκομείο. Επιπλέον, επισκέφτη- 
κε το Κέντρο Υγείας Τούμπας και τα ΤΕΠ των

νοσοκομείων ΑΧΕΠΑ και «Γ. Γεννηματάς».
Οι δυο τελευταίες επισκέψεις προβλήθη

καν μάλιστα ως «αιφνιδιαστικές», για να δι
απιστωθεί «η ετοιμότητα του προσωπικού», 
την ώρα που η κυβέρνηση εξακολουθεί να 
μη λαμβάνει μέτρα προστασίας στα δημό
σια νοσοκομεία, με τελευταίο παράδειγμα τα 
κρούσματα σε 6 υγειονομικούς στο Νοσοκο
μείο Γιαννιτσών.

Αν και το τελευταίο διάστημα υπάρχει αυ
ξημένο επιδημιολογικό φορτίο λόγω των εκα
τοντάδων κρουσμάτων σε εργαζόμενους από 
την κονσερβοποιία «Παυλίδη», η κυβέρνηση 
δεν πήρε μέτρα ούτε για να ελεγχθούν όλοι 
οι υγειονομικοί του νοσοκομείου, ούτε φρό
ντισε να εξοπλίσει το νοσοκομείο με τον α
ναγκαίο μοριακό αναλυτή για τεστ κορονοϊ- 
ού. Εξετάστηκαν μόνο οι υγειονομικοί του χει
ρουργικού τμήματος και των ΤΕΠ και δειγμα
τοληπτικά υγειονομικοί από τα άλλα Τμήματα.

Κι όχι μόνο αυτό, αλλά τα δείγματα στέλνο
νται σε δημόσια νοσοκομεία και ιδιωτικά ερ
γαστήρια στη Θεσσαλονίκη, με αποτέλεσμα

τα αποτελέσματα των τεστ να καθυστερούν 
να εκδοθούν έως και 3 - 4 μέρες.

Σε μια παράλληλη εξέλιξη, μετά το ΕΚΕΑ 
και νοσοκομεία που αδυνατούν να κάνουν α
κόμη και μοριακό έλεγχο στους υγειονομικούς, 
έρχεται η Επιτροπή Νοσοκομειακών Λοιμώ
ξεων του νοσοκομείου «Ελενα Βενιζέλου» 
με έγγραφό της να ενημερώσει ότι «αδυνατεί 
να ελέγξει το προσωπικό μετά από άδεια (...) 
λόγω έλλειψης των απαιτούμενων για την α
ποστολή δειγμάτων barcode, από2/9/2020».

Υπενθυμίζεται ότι και στο συγκεκριμένο 
νοσοκομείο εντοπίστηκαν πρόσφατα θετικά 
κρούσματα κορονοϊού σε εργαζόμενους. Ω
στόσο, «ο έλεγχος των 46 ιχνηλατηθέντων α
τόμων του προσωπικού από θετικά κρούσμα
τα είναι άγνωστο πώς θα πραγματοποιηθεί». 
Αν και η Επιτροπή «έχει κοινοποιήσει επανει
λημμένα γραπτά και προφορικά το πρόβλη
μα στους αρμοδίους», η κυβέρνηση και το υ
πουργείο σφυρίζουν αδιάφορα, προκειμένου 
να εξασφαλίζονται όλο και μεγαλύτερη πελα
τεία και κέρδη στον ιδιωτικό τομέα.
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1  Πώς η εποχική γρίπη μπορεί να επηρεάσει την
πανδημία Covid-19

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 29,38-39 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 1165.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΟΣ Η ΕΠΟΧΙΚΗ ΓΡΙΠΗ ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ ΕΠΗΡΕΑΣΕΙ ΤΗΝ ΠΑΝΔΗΜΙΑ C0VID-19
Μέχρι τώρα, σημειώνουν οι καθηγηιέε ins Ιατρική$ ΣχοΑήδ ίου Εθνικού και Καποδισιριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, Ευστάθιοε Kaoipiins και 0avos Anponourlos, 

πρύτανηε ΕΚΐΊΑ, παραμένουν πολλά ερωτηματικά σχετικά με το nebs η εποχική γρίπη μπορεί να επηρεάσει την πανδημία Covid-19 και το αντίστροφο. Για παράδειγμα, θα 
μπορούσε να επιδεινώσει η συν-λοίμωξη με τη γρίπη την πορεία ins Covid-19; θα μπορούσε να βοηθήσει στην προστασία από την Covid-19 ο εμβοήιασμάε κατά ins γρίππΞ;
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1  Πώς η εποχική γρίπη μπορεί να επηρεάσει την πανδημία Covid-19
Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 29,38-39 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Η
 λοίμωξη με tous ious ms γρί- 
nns αποτελεί μια από us συχνό- 
τερεε λοιμώξειε κατά ious χει- 
μερινούε μήνεε και κάθε χρόνο στην 

Ελλάδα περίπου 150 ασθενεί5 κατα
λήγουν, και πολλαπλάσιοι νοσηλεύ
ονται σε νοσοκομεία και σε ΜΕΘ για 
επιπλοκέΞTnsypinns. ενώστιε Ηνω- 
μένεε Πολιτείεε Αμερικήε περίπου 
32.000 με 69.000 άνθρωποι πεθαί
νουν από γρίπη κάθε χρόνο.

Οι καθηγητέε Tns Ιατρικήε Σχολήε 
του Εθνικού και Καποδιστριακού Πα
νεπιστημίου Αθηνών, Ευστάθιοε Κα- 
στρίτηε και θάνοε ΔημόπουλοΞ, πρύ- 
τανηε ΕΚΠΑ, συνοψίζονταε τα δεδο
μένα σχετικά με τη συνύπαρξη Tns 
Ypinns και ms νόσου Covid-19, ανα
φέρουν ότι αρχικά, το Φεβρουάριο, 
μια σημαντική μερίδα του κοινού θε
ώρησε ότι και η λοίμωξη Covid-19 
«είναι σαν μια γρίπη», ωστόσο οι ε
πόμενοι 5'/ζ μήνεε έδειξαν ότι είναι 
πολύ πιο θανατηφόρα και λιγότερο 
προβλέψιμη vooos από την εποχική 
γρίπη.

Σε αντίθεση με τη γρίπη, η Covid-19 
δεν φαίνεται να είναι εποχιακή vo
oos, δεδομένου του συνεχώε αυξα
νόμενου αριθμού περιπτώσεων αυτό 
το καλοκαίρι otis ΗΠΑ, την Ευρώπη 
αλλά και στην Ελλάδα. Αυτό το φθι
νόπωρο, opus, για πρώτη φορά θα 
πρέπει να αντιμετωπίσουμε την επο
χή ypinns εν μέσω pias άλληε πανδη- 
pias

Μέχρι τώρα, σημειώνουν οι καθη- 
γητέε του ΕΚΠΑ, παραμένουν πολλά 
ερωτηματικά σχετικά με το ncus η ε
ποχική γρίπη μπορεί να επηρεάσει 
την πανδημία Covid-19 και το αντί
στροφο. Για παράδειγμα, θα μπορού
σε να επιδεινώσει η συν-λοίμωξη με 
τη γρίπη την πορεία ms Covid-19; θα 
μπορούσε να βοηθήσει στην προστα
σία από την Covid-19 ο εμβολιασμόε

κατά Tns γρίπηε; Τα μέτρα που λαμβά- 
νονται για τον έλεγχο ms Covid-19 
θα ελαττώσουν την επίπτωση ms γρί- 
nns;

Δύο. όμωΞ, γεγονότα είναι ξεκάθα
ρα, τονίζουν οι καθηγητέε. Απαιτού
νται ταχύτερα και ευρύτερα διαθέσι

μα διαγνωστικά τεστ δοκιμέε για τη 
διάκριση μεταξύ Covid-19 και Ypinns, 
οι onoiss έχουν παρόμοια συμπτώμα
τα, τουλάχιστον στην αρχή, αλλά α
παιτούν διαφορετικέε θεραπείεε.

Δεύτερον, μια «κακή» σεζόν γρί- 
nns -λόγω πιο μολυσματικών στελε

χών. ανεπαρκών ποσοστών εμβολια
σμού του πληθυσμού ή και τα δύο- σε 
συνδυασμό με την πανδημία Covid-19 
που δεν δείχνει σημάδια ύφεσπε, θα 
μπορούσε να οδηγήσει σε υπερκορε
σμό τα ήδη επιβαρυμένα τμήματα ε
πειγόντων περιστατικών και ΜΕΘ.

Η διάκριση μεταξύ Ypinns και 
Covid-19 έχει εξαιρετική σημασία. 
Ενώ η πορεία Tns γρίπηε είναι ταχεία, 
η Covid-19 ακολουθεί μια πιο μακρά 
και απρόβλεπτη πορεία. Η γνώση του 
αιτίου των συμπτωμάτων από το ανα
πνευστικό είναι λοιπόν σημαντική για

Πώδ η εποχική γρίπη μπορεί να 
επηρεάσει την πανδημία Covid-19
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1  Πώς η εποχική γρίπη μπορεί να επηρεάσει την πανδημία Covid-19
Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 29,38-39 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

να ξέρουν οι γιατροί τι να περιμέ
νουν.

0 εντοπισμόε ins aiuas ins λοί- 
μωξηε βοηθά φυσικά στον καθορι
σμό ms καλύτερηε θεραπείαε. Αν 
και η υποστηρικτική θεραπεία για 
τη γρίπη και την Covid-19 είναι πα- 
ρόμοιεε, οι ειδικέε θεραπείεε δια
φέρουν. Εάν ο ασθενήε έχει γρίπη, 
χορηγείται στοχευμένη αντιίίκή α
γωγή κατά ins Ypims, αλλά η αντι
μετώπιση ασθενών με γρίπη σαν να 
έχουν Covid-19 είναι σπατάλη πό
ρων και δυνητικά επιβλαβήε. υπο
γραμμίζουν οι καθιγητέε του ΕΚ- 
ΠΑ. Enions, ορισμένα άτομα με 
Covid-19 κατά τη διάρκεια ins σε- 
ζόν ins γρίπηε, xopis να μάθουν 
γρήγορα ποιο ιό έχουν, μπορεί να 
αποδώσουν κατά λάθοε τα συ- 
μπτώματά tous στη γρίπη και να μη 
λάβουν tis απαραίτητεε προφυλά- 
ξειε για να αποτρέψουν την εξά- 
πλωση του SARS-CoV-2, ο onoios 
μεταδίδεται πιο εύκολα. Επιπλέον, 
η διάκριση μεταξύ Covid-19 και 
Ypinns θα είναι ζα,τικήΞ σημασίαΞ 
για την παρακολούθηση ins νόσου, 
και δεδομένων των παρόμοιων 
συμπτωμάτων, θα χρειαστεί συ- 
στηματικόε έλεγχε^ για το SARS- 
CoV-2 και τη γρίπη κατά τη διάρ
κεια ins επερχόμενηε περιόδου 
Ypinns.

Μπορούμε να περιορίσουμε τη 
γρίπη μαζί με την Covid-19;

«Διαισθητικά, αντιλαμβανόμα
στε ότι η χρήση μάσκαε, η κοινωνι
κή αποστασιοποίηση, η εργασία α
πό το σπίτι, το κλείσιμο σχολείων 
και άλλε5 στρατηγι k0s για την ελα- 
χιστοποίηση ins τξάπλωσηε ins 
Covid-19 θα μειώσουν, onions, τη 
μετάδοση άλλων λοιμώξεων του 
αναπνευστικού συστήματοε». ανα

φέρουν οι καθηγητέε του ΕΚΠΑ. 
Αυτό φαίνεται να ισχύει π.χ. στην 
Ταϊβάν: συγκρίνοντα5 δεδομένα α
πό το 2016 έωε το 2020, διαπίστω
σαν ελάττωση των περιπτώσεων 
σοβαρήε γρίπηε. πνευμονιοκοκκι- 
Khs πνευμονίαε και θανάτων από 
πνευμονία.

Η κατάσταση στο νότιο ημισφαί
ριο, όπου τώρα κορυφώνεται η ε
ποχή ins γρίπηε, μπορεί να δώσει 
περισσότερεε ενδείξειε για το τι 
μπορεί να περιμένουμε στο βόρειο 
ημισφαίριο στην προσεχή σεζόν 
ins ypinns. Onus επισημαίνουν οι 
ερευνητέε, παρατηρείται μια απί
στευτα ήπια εποχή ypinns σε όλο το 
νότιο ημισφαίριο, συμπεριλαμβα
νομένων των περιοχών με υψηλή 
δραστηριότητα ins Covid-19 oncos 
η Βραζιλία, όμωε σημειώνουν ότι 
δεν πρέπει να υποθέσουμε ότι αυτό 
θα συμβεί και στο βόρειο ημισφαί

ριο. Η καλύτερη εξήγηση είναι ότι 
οι στρατηγικέΞ ελέγχου ins 
Covid-19 περιορίζουν την εξάπλω- 
ση και των άλλων αναπνευστικών 
ιών. αλλά το απαισιόδοξο σενάριο 
είναι ότι η Covid-19 έχει κατακλύ- 
σει τα συστήματα υγειονομικήε πε- 
ρίθαλψηε, και έτσι τα άτομα με γρί
πη μένουν στο σπίτι και δεν κατα
γράφονται ή δεν αναζητούν περί
θαλψη, αλλά χάνονται στο πλήθοε 
των ασθενών με Covid-19.

Ο επικείμενοΞ χειμώναε στο βό
ρειο ημισφαίριο αύξησε το ενδια
φέρον για τα εμβόλια ypinns, τα ο
ποία μπορεί να συγκρατήσουν tis 
εισαγωγέε στο νοσοκομείο για γρί
πη, καθώε τα συστήματα υγεία5 α
ντιμετωπίζουν την πανδημία. Ω
στόσο. τα ποσοστά εμβολιασμού 
για τη γρίπη εδώ και πολύ καιρό 
δεν είναι ικανοποιητικά: τα ποσο
στά μεταξύ των ηλικιωμένων -ο

πληθυσμόΞ-στόχοε για το εμβόλιο 
ins ypinns σε πολλέε χώρεε-κυ- 
μαίνονται από 2% έωε 72,8%, ανά
λογα με τη χώρα.Όμωε. μπορεί να 
δημιουργηθεί ακόμη ένα τυφλό 
σημείο, σημειώνουν οι καθηγητέε. 
«Εφόσον ο ios ins Ypinns κυκλο
φορεί λιγότερο, σημαίνει λιγότε- 
ρεε ενδείξειε σχετικά με το ποιεε 
γενετικέε παραλλαγέε είναι πιο 
διαδεδομένεε και πιθανότατα θα 
συμβάλουν στην επόμενη εποχή 
ins γρίπηε. Τα εργαστήρια που 
συλλέγουν και αναλύουν δείγματα 
γρίπηε για να αποφασίσουν τη σύν
θεση του εμβολίου του επόμενου 
έτουε λένε ότι έχουν λάβει λιγότε
ρο δείγματα ασθενών από ό,τι τα 
προηγούμενα χρόνια. Έτσι, ανε
παρκή δεδομένα θα μπορούσαν να 
οδηγήσουν σε ένα λιγότερο αποτε
λεσματικό εμβόλιο για το νότιο η
μισφαίριο το 2021».
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1  E.E.: Με 400 εκαι. ευρώ συμμετέχει στην παγκόσμια
πρωτοβουλία COVAX για το εμβόλιο κατά του κορων ...

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 38-39 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 495.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

E.E.: Με 400 εκαι. ευρώ συμμετέχει στην παγκόσμια πρωτοβουλία

Η κα Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν Η κα Στέλλα Κυριακίδου

Ε
πιβεβαίωσε η Κομισιόν το ενδια
φέρον tns να συμμειάσχει στο 
μηχανισμό COVAX για ισότιμη 
πρόσβαση σε οικονομικά προσιτά εμ

βόλια κατά τηε Covid-19, παντού στον 
κόσμο και για καθέναν που το έχει ανά
γκη. Επιπλέον. μέρο5 των προσπαθει
ών Tns «ΟμάδαΞ Ευρώπη» αποτελεί η 
συνεισφορά ύψουε 400 εκατ. ευρώ σε 
μορφή εγγυήσεων που ανακοίνωσε η 
Επιτροπή για την υποστήριξη του 
COVAX και των στόχων του, στο πλαί
σιο Tns παγκόσμιαε αντίδρασηε στον 
κορονοϊό.

«Η παγκόσμια συνεργασία είναι ο 
μόνοε Tponos για να υπερκεράσουμε 
την παγκόσμια πανδημία», τόνισε η κα 
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, πρόεδροε

Tns Ευρωπαϊκήε Επιτροπήε, προσθέ- 
τονταε ότι κόσμοε ένωσε τιξ προσπά- 
Θειέ5 του στο πλαίσιο τηε παγκόσμιαΞ 
αντίδρασηε στον κορονοϊό και τηε εκ- 
στρατείαε «ΠαγκόσμιΟΞ otoxos: ενω
μένοι για το μέλλον μαε». Μέχρι στιγ- 
μήε έχουν συγκεντρωθεί περίπου 16 
δισ. ευρώ, ενώ οι πλέον ταλαντούχοι 
ερευνητέε καθώε και οργανισμοί συ
νενώνουν tis προσπάθειέε tous για 
την παροχή εμβολίων, δοκιμών και 
θεραπειών, npos το καθολικό κοινό 
καλό. «Σήμερα, η Επιτροπή ανακοινώ
νει συνεισφορά ύψου5 400 εκατ. ευρώ 
στον COVAX, με στόχο τη συνεργασία 
για την αγορά μελλοντικών εμβολίων 
npos όφελοε των χωρών χαμηλού και 
μεσαίου εισοδήματοε. Είμαι πεπεισμέ-Η κα Γιούτα Ουρπιλάινεν
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1  E.E.: Με 400 εκαι. ευρώ συμμετέχει στην παγκόσμια πρωτοβουλία
COVAX για το εμβόλιο κατά του κορων ...

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 38-39 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

COVAX για ιο εμβόλιο κατά ίου κορονοϊου
νη ότι αυτό θα μαε φέρει πιο κοντά στο στόχο 
μαε: να νικήσουμε, μαζί, αυτόν τον ιό», ανέφερε 
η Ούρσουλα φον νεερ Λόιεν.

Στο ίδιο μήκοε κύματοε και η κα Στέλλα Κυ- 
ριακίδου, επίτροπαε Υγείαε και Ασφάλειαε των 
Τροφίμων, δήλωσε ότι «μόνο εάν συνεργα
στούμε σε παγκόσμιο επίπεδο, σε πνεύμα αλλη- 
λεγγύηε, μπορούμε να νικήσουμε τον κορονοϊό. 
Χρειαζόμαστε μια διεθνή προσέγγιση χωρίε α- 
ποκήεισμούε και. σήμερα, αποδεικνύουμε ότι η 
"Ομάδα Ευρώπη" —η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και 
τα κράτη μέλη τηε Ε.Ε.— είναι αποφασισμένη να 
διασφαλίσει την επιτυχία του μηχανισμού 
C0VAX και να διευκολύνει την πρόσβαση σε εμ
βολιασμό με ισότιμο τρόπο για όλουε τουε αν- 
θρώπουε σε ολόκληρο τον κόσμο».

«Μόνο με την εξασφάλιση ισότιμηε πρόσβα- 
σηε σε εμβόλιο κατά τηε Covid-19, σε ολόκληρο

τον κόσμο, θα θέσουμε τέλοε στην πανδημία και 
θα εξασφαλίσουμε βιώσιμη ανάκαμψη- η συνερ
γασία με τιε χώρεε εταίρουε μαε είναι ζωτικήε 
σημασίαε για καλύτερη και υγιέστερη ανοικοδό
μηση».υπογράμμισε η κα Γιούτα Ουρπιλάινεν, 
επίτροποε Διεθνών Εταιρικών Σχέσεων.

Σημειώνεται ότι ο μηχανισμόε C0VAX, του ο
ποίου ηγείται η Παγκόσμια Συμμαχία για Εμβό
λια και Ανοσοποιήσειε (GAVI), ο Συνασπισμόε 
για Καινοτομίεε Επιδημιολογικήε Ετοιμότηταε 
(CEPI) και ο Παγκόσμιοε Οργανισμόε Υγείαε 
(ΠΟΥ), έχει στόχο την επιτάχυνση τηε ανάπτυξηε 
και τηε παρασκευήε εμβολίων κατά τηε Covid-19 
και τη διασφάλιση δίκαιηε και ισότιμηε πρόσβα- 
σηε για κάθε χώρα στον κόσμο. Στο πλαίσιο κοι- 
νήε δέσμευσηε τηε Ε.Ε. (Επιτροπή, κράτη-μέλη 
και ευρωπαϊκά χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, ιδί- 
ωε η ΕΤΕπ) για την κινητοποίηση πόρων για την

παγκόσμια αντίδραση στον κορονοϊό, η Επιτρο
πή προτίθεται να κινητοποιήσει έωε και 400 ε- 
κατ. ευρώ σε μορφή εγγυήσεων για την υποστή
ριξη του COVAX και των σχετικών στόχων του, 
στο ηλαίσιο των προσπαθειών τηε «Ομάδαε 
Ευρώπη». Η «Ομάδα Ευρώπη» είναι έτοιμη να 
αξιοποιήσει την εμπειρογνωμοσύνη και τουε 
πόρουε τηε στο πλαίσιο του COVAX, με στόχο την 
επιτάχυνση και την ενίσχυση τηε ανάπτυξηε και 
τηε παρασκευήε εμβολίων για τουε πολίτεε σε 
ολόκληρο τον κόσμο, σε φτωχέε και πλούσιεε 
χώρεε. Η συμμετοχή τηε Ε.Ε. στον COVAX θα 
λειτουργεί συμπληρωματικά στιε τρέχουσεε δι- 
απραγματεύσειε τηε Ε.Ε. με εταιρείεε εμβολίων, 
οι οποίεε έχουν στόχο την ενίσχυση τηε παρα- 
γωγικήε ικανότηταε των παρασκευαστών εμβο
λίων και τη συμβολή στιε παγκόσμιεε προσπά- 
θειεε.
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1  ΠΟΥ Εύσημα στην Αθήνα για τα μέτρα
αντιμετώπισης της πανδημίας

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 40 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 233.76 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΟΥ
Εύσπιια στην Αθήνα για 
ία μέτρα αντιμετώπισης 
της πανδημίας
ΕΥΣΗΜΑ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ αποδίδει ο οργανι
σμός Υγείας για τα μέτρα αντιμετώπισης της 
πανδημίας που εφάρμοσε. Με άρθρο στην 
ιστοσελίδα του. ο ΠΟΥ κάνει ένα ιδιαίτερα 
θετικό αφιέρωμα στις σημαντικές προσπά
θειες του Δήμου Αθηναίων για τον περιορι
σμό της διασποράς της πανδημίας του κο- 
ρονοϊού στην πρωτεύουσα καιτπν προστα
σία των ευάλωτων κοινωνικών ομάδων 
του πληθυσμού.

Στο σχετικό άρθρο με τίτλο «Η Αθήνα 
προστατεύει τις ευάλωτες κοινωνικές ομά
δες στπ διάρκεια του Covid-19», η ελληνική 
πρωτεύουσα παρουσιάζεται ουσιαστικά ως 
πόλη-πρότυπο, στην προστασία των ευπα
θών ομάδων πολιτών. «Η Αθήνα είναι μια 
από τις παλαιότερες πόλεις στον κόσμο, με

τον επιβλητικό Παρθενώνα να δεσπόζει 
στην πόλη ως υπενθύμιση επιμονής και α
ντοχής. Με τα χρόνια έρχεται συχνά η σο
φία», ξεκινά το αφιέρωμα. Κι αφού επιση- 
μαίνεται ότι, ενώ ο Covid-19 σάρωνε την 
Ευρώπη, η Ελλάδα άρχισε να εφαρμόζει 
μέτρα σε εθνικό επίπεδο για τον περιορισμό 
του ιού, όπως η ακύρωση μεγάλων δημό
σιων συγκεντρώσεων και μέτρων 
lockdowns, τονίζεται χαρακτηριστικά για 
την Αθήνα ότι «ακολούθησε πιστά αυτά τα

μέτρα, ενώ παράλληλα συνεργάστηκε με 
εμπειρογνώμονες από όλους τους τομείς 
για την προστασία των περιθωριοποιημέ
νων κοινοτήτων». Αναφορά γίνεται και στον 
δήμαρχο Αθηναίων Κώστα Μπακογιάννη. 
ενώ σε δήλωσή της η εκπρόσωπος του 
ΠΟΥ για την Ελλάδα, Marianna Trias, τονίζει 
ότι «ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας υπο
στηρίζει την Ελλάδα με προώθηση και τεκ
μηριωμένη πολιτική καθοδήγηση για τον 
Covid-19 και πολλά περισσότερα».
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1  Το 45,6% των Ελλήνων πιστεύει ότι ο κορονοϊός
αναπτύχθηκε σε εργαστήρια

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 42-43 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 1882.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

κΠοιη οπό τη παραπάνω θεωρούνται ρετρά πρόληψης ενάντια 
στην εξάπλωση του κορονοϊού;»

«Με ποιους από τους παρακάτω τρόπους μεταοιοεται ο κορονοιος;»
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ΕΡΕΥΝΑ CLEO

Το 45,6% ίων Ελλήνων πιστεύει 
ότι ο κορονοιος αναπτύχθηκε σε εργαστήρια

Σ
χεδόν οι μισοίΈλληνες πιστεύ
ουν ότι ο SARS-CoV2 αναπτύ
χθηκε από ανθρώπους σε ερ
γαστήρια. σύμφωνα με έρευνα που 

πραγματοποίησε το Κέντρο Κλινικής 
Επιδημιολογίας καΓΕκΒασης Νοση
μάτων - CLEO (cleoresearch.org). 
μέσω τηλεφώνου και μέσω Διαδι
κτύου (50-50%) η οποία είναι μία από 
τις πρώτες μελέτες που εξέτασαν τις 
γνώσεις, τις αντιλήψεις και τις πρα
κτικές (Knowledge - Attitudes - 
Practices / ΚΑΡ) του γενικού ενήλι
κου πληθυσμού στην Ελλάδα σχετι
κά μετπν Covid-19.

Και όπως επισπμαίνεται σχετικά, 
σχεδόν 1 χρόνο μετά την πρώτη εμ
φάνιση στην Κίνα του ιού SARS- 
CoV2, που προκαλεί τπ νόσο 
Covid-19, οι γνώσεις, οι αντιλήψεις 
και οι πρακτικές των Ελλήνων ένα
ντι της νόσου αφήνουν περιθώρια 
για σημαντική Βελτίωση στην τήρη
ση των μέτρων ελέγχου και άρα 
στον περιορισμό της διασποράς 

«Δεδομένου ότι έως σήμερα δεν 
υπάρχει ούτε αποτελεσματική θερα
πεία ούτε εμβόλιο για τπν Covid-19. 
αλλά και ότι αναμένουμε το δεύτερο 
κύμα της πανδημίας, τα ευρήματα 
της παρούσας έρευνας μπορεί να 
είναι εξαιρετικά πολύτιμα για τους 
αξιωματούχους τπς δημόσιας υγεί
ας της χώρας μας, καθώς μας δί
νουν πληροφορίες σχετικό με πλη- 
θυσμιακές ομάδες στις οποίες χρει
άζεται να εστιάσουν στοχευμένες 
παρεμβάσεις πρόληψης ή καμπά-

νιες ενημέρωσης για τον περιορι
σμό της διασποράς του ιού και την 
αποφυγή μελλοντικών κρίσεων δη
μόσιας υγείας», τονίζει ο δρ θεοκλής 
Ζαούτης, επιστημονικός διευθυντής 
του CLEO.

Η δύναμη ms γνώσηβ στην 
αντιμετώπιση ms πανδημίαβ

Η πανδημία Covid-19 έφερε τα ε
θνικά συστήματα υγείας αντιμέτωπα 
με πρωτόγνωρες προκλήσεις. Η Ελ
λάδα, όπως και οι περισσότερες χώ
ρες, εφάρμοσε επειγόντως μέτρα, 
όπως οι κοινωνικές αποστάσεις, π 
καραντίνα, οι περιορισμοί στα ταξί
δια και τις μεταφορές και το κλείσιμο

των συνόρων, προκειμένου να πε
ριοριστεί π διασπορά, να μειωθεί ο 
κίνδυνος νόσπσπς και έτσι να απο
φευχθεί π υπερφόρτωση του συστή
ματος υγείας. Ωστόσο, οι γνώσεις, οι 
αντιλήψεις ή και οι παρανοήσεις του 
κοινού σχετικά με τις μεταδοτικές 
ασθένειες διαδραματίζουν σημαντι
κό ρόλο στην τήρηση αυτών των 
μέτρων και στην ευρύτερη διαχείρι
ση της πανδημίας.

Γνώσειβ
Σε ό,τι αφορά τις μεθόδους πρό

ληψης. το πλύσιμο των χεριών και η 
τήρηση ασφαλούς απόστασης ανα- 
δεικνύονται οι πιο δημοφιλείς (Γρά

φημα 1). Οι γυναίκες και τα άτομα 
άνω των 24 ετών ήταν πιο πιθανό να 
γνωρίζουν τα 5 πιο κοινά συμπτώ
ματα που σχετίζονται με τπ νόσο 
Covid-19. Το 11,2% των ερωτηθέ- 
ντων πιστεύουν λανθασμένα ότι ο 
κορ.ονοϊός μεταδίδεται μέσω ζώων 
ή κουνουπιών και το 27,6% μέσω 
των τροφών (Γράφημα 2).

Αξίζει να σημειωθεί ότι η πλειο- 
ψηφία των συμμετεχόντων στην έ
ρευνα ανέφερε πως τα ΜΜΕ είναι η 
κύρια πηγή πληροφόρησης και ενη
μέρωσης για την πανδημία, γεγονός 
το οποίο επιβεβαιώνει ότι αυτά απο
τελούν βασικό δίαυλο που επηρεά
ζει την κοινή γνώμη και θα μπορού

σαν να προκαλέσουν αλλαγή συ
μπεριφοράς.

ΑντιΑήψειβ
Σε ό,τι αφορά τη στάση και τις αντι

λήψεις του κοινού σχετικά μετπν νό
σο. αυτές φάνηκαν να σχετίζονται με 
κοινωνικο-δημογραφικά χαρακτηρι
στικά όπως π εκπαίδευση, η ηλικία 
και το φύλο. Το ποσοστό όσων πι
στεύουν ότι ο SARS-CoV2 αναπτύ
χθηκε από ανθρώπους σε εργαστή
ρια ήταν ιδιαιτέρως υψηλό, στο 45,6% 
των ερωτηθέντων (Γράφημα 3).

Από αυτούς, υψηλότερο ήταν το 
ποσοστό ατόμων σε μεγαλύτερες 
ηλικίες (άνω των 24 ετών, με σταδι-
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1  Το 45,6% των Ελλήνων πιστεύει ότι ο κορονοϊός αναπτύχθηκε σε
εργαστήρια

Πηγή: NEXTDEAL Σελ.: 42-43 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Στήσεις σχετική με τον εμβολιασμό κΠόσο πιο μεταδοτικός πιστεύετε ότι είναι ο κορονοϊός 
σε σύγκριση με τον ιό της γρίπης Η1Ν1;»
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JiLLilumj
Η του CLE0 έδειξε ότι οι γνώσεις, οι αντιλήψεις και οι πρακτικές του κοινού επηρεάζονται από 
ι-δημογραφικά χαρακτηριστικά, όπως η ηλικία, το φύλο και η εκπαίδευση.Έδειξε, επίσης, ότι συ- 
ες αντιλήψεις σχετικά με τη μετάδοση των ασθενειών μπορούν να Βελτιώσουν την τήρηση των 
,έγχου και προστασίας, τα οποία παίζουν καθοριστικό ρόλο στη μείωση της διασποράς και στον έ- 
εξάπλωσης της νόσου, αλλά και να ενισχύσουν τις πολιτικές πρόληψης έναντι μελλοντικών επιδη- 
ιάτων, τόσο ατομικά όσο και συλλογικά.

ακά αυξητική τάση) καθώς και των 
γυναικών σε σύγκριση με τους άν- 
δρες, ενώ ήταν χαμηλότερο σε άτο
μα που έχουν λάβει πανεπιστημιακή 
εκπαίδευση, σε αντίθεση με όσους 
έχουν λάβει μόνο πρωτοβάθμια εκ
παίδευση.

Οι παρατηρήσεις αυτές αναδει- 
κνύουν στόχους για καλύτερη ενη
μέρωση και ανάπτυξη γνώσεων τό

σο για τη νόσο Covid-19όσο και γενι
κότερα για τις ασθένειες.

Πρακτικέβ

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχει το εύ
ρημα ότι άτομα που ανήκουν σε ευ
παθή ομάδα δήλωσαν πως η παν
δημία Covid-196ελτίωσε τη στάση 
τους απέναντι στα εμβόλια. Γενικότε
ρα, όσοι άρχισαν να έχουν πιο θετική

στάση απέναντι στα εμβόλια λόγω 
της πανδημίας, ανέφεραν ότι είναι 
πιο πιθανό να κάνουν φέτος το εμ
βόλιο της γρίπης σε σχέση με τον 
περασμένο χρόνο, αλλά καιτο εμβό
λιο για την Covid-19όταν θα είναι δι
αθέσιμο (Γράφημα 4).

Αντίστοιχα, όσοι πιστεύουν ότι ο 
SARS-CoV2 μεταδίδεται πιο εύκολα 
από τον ιό της γρίπης Η1Ν1 (Γράφη-

κθεωρείιε ότι ο νέος κορονοϊός Φΐιύχτηκε από 
ανθρώποας σε εργαστήριο;»

μα 5). δηλώνουν ότι πλένουν συχνότερα τα χέρια 
τους και ότι προτίθενται να κάνουν το εμβόλιο για 
την Covid-19όταν γίνει διαθέσιμο. Εξίσου διατε
θειμένοι να κάνουν το εμβόλιο δήλωσαν και όσοι 
πιστεύουν πως ο SARS-CoV2 είναι πιο θανατηφό
ρος (Γράφημα 6).

Τέλος, οι συμμετέχοντες ρωτήθηκαν σχετικά με 
τα κίνητρά τους για να απομονωθούν κοινωνικά 
αυτοΒούλως. Ως βασικότερα κίνητρα ανέφεραν το 
φόβο μετάδοσης του ιού σε άλλους και την επιθυ
μία να μειωθεί η διασπορά της νόσου στην κοινό
τητα, ενώ ο φόβος για τη δική τους ζωή ήταν αυτό 
που αναφέρθηκε λιγότερο ως κίνητρο, θα μπο
ρούσε. λοιπόν, να ενισχυθεί η κοινωνική απομό
νωση εάν δοθεί έμφαση στο κοινό καλό.

ΛαμΒάνοντας αυτά υπόψιη, η μελέτη του CLE0 
στόχευσε στη διερεύνηση των γνώσεων και των 
αντιλήψεων που διαμορφώθηκαν το προηγούμε
νο διάστημα στην ελληνική κοινότητα σχετικά με 
την Covid-19 και κατά πόσον αυτά τα δεδομένα 
ενδέχεται να συνδέονται με αλλαγή στη στάση των 
Ελλήνων έναντι άλλων μεθόδων πρόληψης, ό
πως π.χ. ο εμβολιασμός.

Οι ηλικίες των συμμετεχόντων στην έρευνα κυ
μαίνονταν από 18 έως 90 έτπ καιτο ένα τρίτο (1/3) 
από αυτούς ανήκαν σε κάποια ευπαθή ομάδα.

ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ 
TO CIE0

To CLEO (www. 
deoresearch.org) ι
δρύθηκε το 2011, με 
δωρεά του Ιδρύματος 
Σταύρος Νιάρχος. Το 
όραμα του CLE0 είναι 
π βελτίωση της α
σφάλειας των ασθε
νών και της ποιότητας 
των παρεχόμενων υ
πηρεσιών υγείας στα 
ελληνικά νοσοκο
μεία, με έμφαση στην 
πρόληψη των νοσο
κομειακών λοιμώξε
ων και στην ορθολο
γική χρήση των αντι
βιοτικών. Από τον Ο
κτώβριο του 2014 το 
CLE0 λειτουργεί ως 
Αστική Μη Κερδο
σκοπική Εταιρεία
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1  Συνέδριο κορωνοϊού στην Αθήνα
Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 397.5 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συνέδριο κορωνοϊού
[

Γράφει ο
Στέφανος Κολιάης*

Πληροφορήθηκα από το διαδί
κτυο ότι «μεγάλη ομάδα» Ελ
λήνων γιατρών οργανώνει σε 
λίγες μέρες, στην Αθήνα, συνέ
δριο για να εξετάσει όλα τα θέ
ματα Υγείας μιας και ...μετά τον 
Μεσαίωνα που ζούμε, ο Δια
φωτισμός θα ξεκινήσει από την 
Ελλάδα... Στη θεματολογία του 
συνεδρίου, κεντρική θέση κα
τέχουν και επίκαιρα σημαντικά 
ερωτήματα σχετικά με την παν
δημία του Covid-19. Δεν θα 
αναφερθώ στα άλλα θέματα 
Υγείας αλλά θα περιοριστώ σε 
σχολιασμό μόνο στα ακόλουθα 
που σχετίζονται με τον κορω- 
νοϊό.

1. Αιτιολογία της πανδημίας,
από πού δηλαδή μας ήλθε ο 
ιός, λες και αποτελεί μυστήριο 
η εμφάνιση ενός νέου μολυ

σματικού παράγοντα. Θα 
έπρεπε να γνωρίζουν οι πρω
τεργάτες του σύγχρονου Δια
φωτισμού ότι ένας ιός που κα
νονικά εδρεύει σέ ένα είδος 
ζώου (π.χ. νυχτερίδα, θαλάσσιο 
οργανισμό ή σε κάποιον άλλο) 
θα μπορούσε να υποστεί μια 
μετάλλαξη που του προσθέτει 
την ικανότητα να μολύνει και 
τον άνθρωπο. Οι μεταλλάξεις 
(αλλαγές στο γενετικό υλικό) 
είναι τυχαίες, συχνές και συμ
βαίνουν σε όλους τους οργανι
σμούς, των ιών μη εξαιρουμέ- 
νων. Προβλέπω ότι στο συνέ
δριο αυτό θα ακουσθούν κραυ
γές ότι τάχα ο Covid-19 είναι 
δημιούργημα κάποιων ερευνη
τών που ηθελημένα ή από 
λάθος ελευθερώθηκε στο πε
ριβάλλον. Υπάρχουν ατράντα
χτες αποδείξεις που αποκλεί
ουν αυτό το ενδεχόμενο (ο

Covid-19 δεν μοιάζει με κανένα 
από τους γνωστούς κορωνοϊ- 
ούς του ανθρώπου)

2. Εμβόλια, που με αγωνία τα 
αναμένει η ανθρωπότητα. Υπο
στηρίζει ο παρουσιαστής του 
συνεδρίου ότι τα εμβόλια που 
πυρετωδώς δοκιμάζονται είναι 
ένα παραμύθι (!!!) και ότι παρα- 
τρεχάμενοι της κυβέρνησης 
γιατροί γονατίζουν στα μεγάλα 
κέρδη που προσδοκούν. Αγνο
ούν φαίνεται, οι οργανωτές για
τροί του επικείμενου συνε
δρίου. ότι μετά εμβόλια αντιμε
τωπίστηκαν τα τελευταία 65 
χρόνια πολλές πανδημίες και 
αφανίστηκαν πολλές λοιμώδεις 
ασθένειες που αποδεκάτιζαν 
στο παρελθόν ολόκληρους 
πληθυσμούς. Επιπρόσθετα οι 
ίδιοι γιατροί ρωτούν, γιατί εδώ 
και 30 χρόνια δεν βρέθηκε 
ακόμα το εμβόλιο ενάντια στον 
HIV που προκαλεί το AIDS. 
Αγνοούν φαίνεται ότι HIV και 
Covid-19 είναι εντελώς διαφο
ρετικές περιπτώσεις. Ο HIV με
ταδίδεται μόνο με σεξουαλική 
επαφή και με άμεση επαφή αί
ματος με αίμα ενώ ο κορωνοϊός 
με τον αέρα. Ο έλεγχος διασπο- 
ράςτου ΗIV στην κοινωνία είναι 
πολύ πιο εύκολος αφού με 
απλές προφυλάξεις (αποφυγή 
ανεξέλεγκτων σεξουαλικών 
επαφών και σχολαστικός έλεγ
χος μεταγγιζόμενου αίματος). 
Αυτοί είναι οι λόγοι που το AIDS 
βρίσκεται σήμερα υπό έλεγχο. 
Η παρασκευή ενός εμβολίου 
απαιτεί χρόνο και άφθονο

στην Αθήνα
χρήμα που στην περίπτωση του 
Cov-19 έγινε διαθέσιμο εξαιτίας 
της ταχύτατης μετάδοσής του 
δια του αέρα, που προσβάλλει 
δια της αναπνοής το αναπνευ
στικό σύστημα, με υψηλή θνη
σιμότητα όταν φτάσει στους 
πνεύμονες. Το εμβόλιο κατά 
Covid-19 είναι η μοναδική λύση 
για τον αποτελεσματικό ελεγχο 
της πανδημίας και ορθώς κυ
βερνήσεις και επιστήμη επεν
δύουν πολλά για τον σκοπό 
αυτόν. Με ιδιαίτερη ικανοποί
ηση διαπιστώνω ότι η προ
οπτική ολοκλήρωσης της πα
ρασκευής πετυχημένων εμβο
λίων (όχι μόνο ενός) είναι πολύ 
κοντά και ας πάψουν ορισμένοι 
να κραυγάζουν για εμβόλια- 
παραμύθια.

3. Ασφάλεια εμβολίων. Όλα
τα εμβόλια που κυκλοφορούν 
σήμερα είναι ασφαλή γιατί τα 
σύγχρονα εμβόλια δεν περιέ
χουν τον μικροοργανισμό που 
προκαλεί την ασθένεια (βε
βαίως αδρανοποιημένον με 
χημικά ή εξασθνημένον λόγω 
επαναλαμβανόμενων ανακαλ- 
λιεργειών όπως γινόταν στο 
παρελθόν) αλλά το σύγχρονο 
εμβόλιο περιέχει ένα αθώο γο
νίδιο του ιού, ενσωματωμένο 
στο γενετικό υλικό ενός γνω
στού. εδώ και δεκαετίες, μη 
παθογόνου ιού. Το γονίδιο αυτό 
καθοδηγεί, στον οργανισμό που 
δέχεται το εμβόλιο, τη σύνθεση 
της πρωτεΐνης που θα ενεργο
ποιήσει τους μηχανισμούς 
άμυνας του οργανισμού, θα

πρέπει λοιπόν όλοι μας να δε
χόμαστε άφοβα τα σημερινά 
εμβόλια και έχοντας υπόψη τη 
σημερινή κατάσταση, όλοι απο 
μια ηλικία και πάνω (40-50 
ετών) να εμβολιασθούμε για τη 
γρίπη και βεβαίως για τον 
Covid-19, όταν το εμβόλιό του 
γίνει διαθέσιμο. Ταυτόχρονη 
προσβολή με γρίπη και κορω- 
νοϊό είναι ό,τι χειρότερο μπορεί 
να συμβεί.

4. Μάσκα. Στο συνέδριο 
«Διαφωτισμός» το θέμα της 
μάσκας που για αυτούς 
«κακώς» η πολιτεία υποχρεώ
νει τα παιδιά να τη φορούν στο 
σχολείο. Ακούστηκαν πολλά 
ευτράπελα για τα οποία ο ιατρι
κός κόσμος πρέπει να τοποθε
τηθεί. Με τη μάσκα τάχα δεν 
ωφελούνται οι υγιείς, δηλαδή 
αν ο απέναντι του, χωρίς μάσκα, 
εκσφενδονίζει σταγονίδια με 
τον ιό, ποιό θα είναι το αποτέ
λεσμα;

Υποστηρίζεται ότι η μάσκα 
πρέπει τάχα να φοριέται μόνο 
από τους φορείς του ιού και 
από αυτούς των ευπαθών ομά
δων. Δεν γνωρίζετε, κύριοι, ότι 
ένας φορέας, δηλαδή φαινομε
νικά καθόλα υγιής, μπορεί να 
διασπείρει τον ιό; ...Και πολλά 
άλλα ευτράπελα κυκλοφορούν 
ότι τάχα η μάσκα παγιδεύει το 
διοξείδιο του άνθρακα της εκ- 
πνοής που ο φέρων τη μάσκα 
θα το εισπνέι στη συνέχεια!!! 
Λες και το μέγεθος του μορίου 
του C02 είναι τόσο που να εμ
ποδίζεται η διάχυσή του από τη

μάσκα.
5. Ευθύνες κυβερνήσεων 

και Ιατρικών επιτροπών. Υπο
στηρίζεται ότι η σημερινή παν
δημία είχε προβλεφθεί εδώ και 
αρκετά χρόνια και είναι απο
ρίας άξιον γιατί δεν λήφθηκαν 
τα απαραίτητα μέτρα. Απεναν
τίας υποβάθμισαν ολοσχερώς 
το ΕΣΥ με την εκδίωξη χιλιάδων 
γιατρών, με τα λουκέτα που 
επέβαλαν, χωρίς κανένα λογο, 
σε πολλά νοσοκομεία της 
χώρας, μετά λανθασμένα φάρ
μακα που χορηγούνται σε σο
βαρά ασθενείς κλπ, κλπ. Προ
τείνω λοιπόν ότι άμεσα θα πρέ
πει να συσταθούν ειδικά δικα
στήρια που θα δικάσουν τους 
υπευθυνους πολιτικού αυτής 
αλλά και των προηγούμενων 
κυβερνήσεων όπως και τους 
παρατρεχάμνους τους για
τρούς, άμεσα δε θα πρέπει να 
αντικατασταθούν όλα τα μέλη 
της επιτροπής για την πανδημία 
του Υπουργείου Υγείας. Κλεί
νοντας να αναφερθώ στην τη
λεοπτική καταγγελία αρχηγού 
μικρού κοινοβουλευτικού κόμ
ματος για τα τεράστια ποσά που 
δαπανήθηκαν για τους λοιμω- 
ξιολόγους της επιτροπής 
Υγείας. Ευελπιστώ εξαιτίας της 
παρούσης παρέμβασής μου να 
διατεθούν μερικές χιλιάδες 
ευρώ και για μένα!

*Συντ. τακτι. Καθηγητής Μι- 
κροβ ιολογιας-Ι ολογίας

Τμήμα Βιολογίας, Αριστοτέ- 
λειο Παν/μιο Θεσ/κης
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1  Αύξηση κλινών ΜΕΘ στην Αττική
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 552.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Στη μάχη 
40 κλίνες 
ΜΕΘ
Αύξηση των διασωληνωμένων

Με επιπλέον 40 κλίνες Εντατικής, οι 
οποίες θα δεσμευθούν τις αμέσως 
επόμενες ημέρες για τη νοσηλεία 
περιστατικών COVID-19, ενισχύεται 
το «οπλοστάσιο» της μάχης κατά 
του νέου κορωνοϊού. Από 12 στα 
νοσοκομεία «Σωτηρία» και Ασκλη
πιείο Βούλας, 6 στο «Αττικόν», 4 
στα στρατιωτικά νοσοκομεία του 
Λεκανοπεδίου και 6 στη Χαλκίδα. 
Τις πρώτες 15 ημέρες του Σεπτεμ
βρίου ο αριθμός των διασωληνωμέ- 
νων ασθενών έχει σχεδόν διπλασι
αστεί, από 36 σε 67.0 αριθμός των 
ημερήσιων κρουσμάτων παραμένει 
σταθερά υψηλός: χθες ανακοινώθη
καν 312 νέα περιστατικά, εκ των 
οποίων τα 174 στην Αττική. Σελ. 6
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1  Αύξηση κλινών ΜΕΘ στην Αττική
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Αύξηση κλινών ΜΕΘ στην Αττική
Το υπουργείο Υγείας προσθέτει 40 επιπλέον εντός των επομένων επτά ημερών

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σε κατάσταση αυξημένης εγρή
γορσης έχουν τεθεί τις τελευταί
ες ημέρες τα νοσοκομεία με την 
άκρως ανησυχητική αύξηση της 
πίεσης που δέχονται από περιστα
τικά COVID-19 τα οποία χρήζουν 
εντατικής θεραπείας. Τις πρώτες 15 
ημέρες του Σεπτεμβρίου ο αριθμός 
των διασωληνωμένων ασθενών 
έχει σχεδόν διπλασιαστεί (από 36 
στις 31 Αυγοϋστου σε 67), ενώ αυ
ξάνεται και η πληρότητα στις κλί
νες εντατικής που έχουν δεσμευθεί 
για ασθενείς με κορωνοϊό. Με αυ
τά τα δεδομένα, χθες, ο υπουργός 
Υγείας Βασίλης Κικίλιας ανακοίνω
σε τη δέσμευση εντός των επόμε
νων επτά ημερών επιπλέον 40 κλι
νών εντατικής της Αττικής για τη 
νοσηλεία περιστατικών COVID-19.

Ειδικότερα, σύμφωνα με τα 
στοιχεία του υπουργείου Υγείας, 
οι κλίνες στις ΜΕΘ στα νοσοκο
μεία της επικράτειας ανέρχονται 
σε 930, εκ των οποίων 701 διατί
θενται για ασθενείς με νοσήμα
τα πλην COVID-19 (519 ήταν χθες 
κατειλημμένες και 182 κενές) και 
229 για τη νοσηλεία ασθενών με 
κορωνοϊό (223 σε νοσοκομεία του 
ΕΣΥ και έξι σε στρατιωτικά νοσο
κομεία). Από τις κλίνες εντατικής 
COVID κατειλημμένες ήταν χθες 
το μεσημέρι οι 86 και κενές οι 143 
(ποσοστό πληρότητας 37,5%). Το 
σχετικό ποσοστό στην Αττική ήταν 
71%, καθώς από τις 75 κλίνες εντα
τικής COVID, 53 ήταν έως χθες το 
μεσημέρι κατειλημμένες και 22 κε
νές. Στη Θεσσαλονίκη από τις 43 
κλίνες COVID, οι 17 (40%) ήταν κα
τειλημμένες και οι 26 κενές. Με δε
δομένη την αύξηση των εισαγωγών 
που παρατηρείται στα νοσοκομεία 
της Αττικής, το υπουργείο Υγεί
ας προσθέτει 40 επιπλέον κλίνες 
ΜΕΘ-COVID για την κάλυψη των 
αυξημένων αναγκών της Αττικής 
εντός των επόμενων επτά ημερών, 
στα νοσοκομεία «Σωτηρία» (12), 
Ασκληπιείο Βούλας (12), «Αττικόν»

(6), στρατιωτικά νοσοκομεία της 
Αττικής (4), νοσοκομείο Χαλκίδας 
(6). Σύμφωνα με τον κ. Κικίλια, σε 
εξέλιξη είναι και η διαδικασία δη
μιουργίας 236 νέων μόνιμων κλι
νών ΜΕΘ από τις μεγάλες δωρεές 
των τελευταίων μηνών, η σταδια
κή παράδοση των οποίων αναμέ
νεται από τον ερχόμενο μήνα έως 
τα τέλη του έτους.

Ανησυχία
Την έντονη ανησυχία της για 

τη συνεχιζόμενη καθημερινή αύ
ξηση στον αριθμό των διασωλη- 
νωμένων εκφράζει η Ομοσπονδία 
Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών 
Ελλάδος, που τονίζει ότι «πρέπει 
να εξαντληθούν όλες οι προσπά
θειες ώστε να αποτραπεί η εξέλι-

Από 12 στα νοσοκο
μεία «Σωτηρία» και 
Ασκληπιείο Βούλας,
6 στο «Αττικόν»,
4 στα στρατιωτικά νοσο
κομεία του Λεκανοπε
δίου και 6 στη Χαλκίδα.

Από τις 75 κλίνες εντατικής C0VID στην Αττική, 53 ήταν έως χθες ίο μεση
μέρι κατειλημμένες και 22 κενές.

ξη της επιδημίας σε κρίση εντα
τικής θεραπείας», όπως συνέβη 
σε άλλες χώρες την περασμένη 
άνοιξη. Η Ομοσπονδία που ζη
τεί συνάντηση με την ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας και τον πρωθυ
πουργό προτείνει την ανάπτυξη 
νέων ΜΕΘ με προσλήψεις μόνι
μου υγειονομικού προσωπικού και 
την «επίταξη» άνευ όρων κλινών 
ΜΕΘ ιδιωτικών θεραπευτηρίων. 
Την ανάγκη να αυξηθούν οι ΜΕΘ 
στο ΕΣΥ τονίζει και η ΠΟΕΔΗΝ, 
που επισημαίνει τον κίνδυνο να 
χαθούν ζωές από άλλες αιτίες, εάν 
απλά προσαρμοστεί η λειτουργία 
των νοσοκομείων (αναστολή χει
ρουργείων, μετατροπή μονάδων 
σε ΜΕΘ κ.ά.) στην αντιμετώπι
ση των περιστατικών κορωνοϊού.

312 νέα κρούσματα, 3 επιπλέον θάνατοι
Σταθερά πάνω από 300 παραμένει ο αριθμός των ημερήσιων κρου
σμάτων κορωνοϊού που καταγράφονται στη χώρα μας. Χθες ο Ε0ΔΥ 
ανακοίνωσε 312 νέα περιστατικά και τρεις επιπλέον θανάτους ασθενών 
με C0VID-19. Συνολικά ο αριθμός των θυμάτων της νόσου στην Ελλάδα 
είναι 316. Σταθερός παρέμεινε ο αριθμός των διασωληνωμένων ασθε
νών (67). Η Αττική εξακολουθεί να βρίσκεται στο «κόκκινο», καθώς από 
τα 284 εγχώρια κρούσματα τα 174 εντοπίστηκαν στο Λεκανοπέδιο. Από 
τα νέα περιστατικά που καταγράφηκαν χθες, 27 συνδέονται με γνω
στές συρροές και 18 αφορούν άτομα που είχαν πρόσφατα ταξιδέψει στο 
εσωτερικό της χώρας. Εν τω μεταξύ, κλειστό είναι από χθες το τμήμα 
Εκτέλεσης Ποινών της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθηνών, υπάλληλος του 
οποίου βρέθηκε θετική στον κορωνοϊό. Να σημειωθεί ότι στο συγκε
κριμένο τμήμα υπηρετούν 17 υπάλληλοι, οι οποίοι τις επόμενες ημέρες 
αναμένεται να υποβληθούν σε τεστ ανίχνευσης κορωνοϊού. Πάντως, σε 
λειτουργία παραμένει το τμήμα της εισαγγελίας που αφορά κρατουμέ
νους, δηλαδή συλληφθέντες σε εκτέλεση δικαστικής απόφασης.
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1  Στα χαρτιά έμεινε η αύξηση των κλινών,
καταγγέλλουν ΟΕΝΓΕ και ΠΟΕΔΗΝ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 407.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΣΤΟ 70% Η ΠΛΗΡΟΤΗΤΑ ΤΩΝ ΜΕΘ

Στα χαρτιά έμεινε η αύξηση των κλινών, 
καταγγέλλουν ΟΕΝΓΕ και ΠΟΕΔΗΝ
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ

}>3> Εικονική πραγματικότητα παρουσιάζει 
η κυβέρνηση αναφορικά με την ανάπτυξη 
των κλινών ΜΕΘ, την ίδια ώρα που σοβαρό 
προβληματισμό προκαλεί η καθημερινή αύ
ξηση του αριθμού των διασωληνωμένων α
σθενών που καταγράφεται τις τελευταίες ε
βδομάδες στις εκθέσεις του ΕΟΔΥ.

Η ομολογία των υπουργών Υγείας Β. Κι- 
κίλια και Β. Κοντοζαμάνη ότι στην Αττική 
υπάρχουν μόλις 75 κλίνες ΜΕΘ - Covid-19, 
εκ των οποίων οι 53 είναι ήδη κατειλημμέ
νες, αποδεικνύουν ότι το διάστημα μετά την 
επίπονη καραντίνα η κυβέρνηση δεν το εκ
μεταλλεύτηκε για να αναπτύξει νέες ΜΕΘ, 
αλλά για επικοινωνιακού τύπου και χωρίς 
αντίκρισμα εξαγγελίες, επικίνδυνες για την 
εξέλιξη της επιδημίας.

Η υποτιθέμενη αύξηση των κλινών ΜΕΘ 
που ευαγγελίζεται η κυβέρνηση είναι μόνο 
στα χαρτιά, καταγγέλλει η ΟΕΝΓΕ, απαιτώ
ντας από την πολιτική ηγεσία του υπουρ
γείου Υγείας να αποκαταστήσει τον διάλο

γο και την επικοινωνία με την ομοσπονδία, 
που με ευθύνη της διέκοψε από τις 24 Μαρ
τίου.

Σύμφωνα με την ΟΕΝΓΕ, καθημερινά αυ
ξάνονται κατά 2 με 8 οι ασθενείς που χρει
άζονται διασωλήνωση σε ΜΕΘ, κάνοντας

επιτακτική την ανάγκη η κυβέρνηση, έστω 
και τώρα, να ακούσει τις προτάσεις και τα 
αιτήματα της ομοσπονδίας σχετικά με την α
νάπτυξη πραγματικών κλινών ΜΕΘ (και ό
χι στα χαρτιά), με πραγματικό μόνιμο υγει
ονομικό προσωπικό (και όχι στα χαρτιά), κα
θώς και την ανάγκη επίταξης άνευ όρων 
των κλινών ΜΕΘ των ιδιωτικών θεραπευ
τηρίων.

Επίσης, σε έρευνα που δημοσιοποίησε η 
ΠΟΕΔΗΝ παραθέτει όλες τις κλίνες ΜΕΘ 
που λειτουργούν σε όλα τα νοσοκομεία της 
χώρας, διαψεύδοντας τους ισχυρισμούς της 
κυβέρνησης περί αύξησης των ΜΕΘ.

Σύμφωνα με την ομοσπονδία των εργα
ζομένων στα δημόσια νοσοκομεία, σήμερα 
λειτουργούν 607 ΜΕΘ και μπορούν να α
ναπτυχθούν επιπλέον 28 με την πρόσληψη 
του απαραίτητου προσωπικού, την ίδια ώ
ρα που οι ΜΕΘ για Covid-19 είναι 169, με δυ
ναμική να λειτουργήσουν 39 επιπλέον, ενώ 
οι κλίνες ΜΑΦ είναι 117 και μπορούν να 
λειτουργήσουν άλλες 27 με την πρόσληψη 
του απαραίτητου προσωπικού.



33;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Συναγερμός για τις ΜΕΘ, οργή για τα ψέματα της
κυβέρνησης

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 1479.34 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ

Η αλήθεια 
για τις ΜΕΘ 
τρομάζει την 
κυβέρνηση
ΣΕΛ. 16-17
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1  Συναγερμός για τις ΜΕΘ, οργή για τα ψέματα της κυβέρνησης
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

ΟΙ ΓΙΑΤΡΟΙ ΖΗΤΟΥΝ ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΕΣ ΝΕΕΣ ΚΛΙΝΕΣ ΜΕΘ, ΜΕ ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟ ΜΟΝΙΜΟ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ

Συναγερμός για τις ΜΕΘ, οργή για
Ο Κ. Μηισοχάκης υποστηρίζει ότι έχει 930 
κλίνες, αλλά όσοι γνωρίζουν μιλούν για μετά βίας 
657 · Ηδη τα επτά από τα δέκα κρεβάτια ΜΕΘ- 
Covid στην Αττική είναι δεσμευμένα και η 
πανδημία τώρα δείχνει τα δόντια της

►Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

συνεχιζόμενη καθημερινή 
αύξηση στον απόλυτο αριθμό 
ασθενών βαρέως πασχόντων 
από τον ιό της πανδημίας που 
νοσηλεύονται διασωληνωμέ- 
νοι σε Μονάδες Εντατικής Θε
ραπείας της χώρας, μια αύξηση 
2-8 ανά ημέρα, ανησυχεί τους 
γιατρούς του Εθνικού Συστή
ματος Υγείας. Οι ήρωες με τις 
άσπρες μπλούζες που χειρο
κροτήθηκαν με περισσή υπο
κρισία από την κυβέρνηση του 
Κυριάκου Μητσοτάκη κατά την 
πρώτη φάση της επιδημίας στη 
χώρα μας, αλλά κατά τα άλλα 
αγνοήθηκαν επιδεικτικά, κρού
ουν τον κώδωνα του κινδύνου.

Η πραγματικότητα από μόνη 
της επιβάλλει τον συναγερμό 
ώστε να αποτραπεί η εξέλιξη 
της επιδημίας σε κρίση Εντα
τικής Θεραπείας, πράγμα που 
θα είχε καταστροφικά αποτε
λέσματα, όπως είδαμε σε άλλες 
χώρες την περασμένη άνοιξη, 
επισημαίνει μιλώντας στην 
«Εφ.Συν.» η Αφροδίτη Ρέτζιου, 
πρόεδρος της Ομοσπονδίας 
Ενώσεων Νοσοκομειακών Για
τρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ). «Είναι 
τραγικό τον 21ο αιώνα και σε 
συνθήκες ειρήνης το ηλικιακό 
triage (σ.σ. διαλογή ασθενών) 
"δεν διασωληνώνουμε τους 
άνω των 80, των 70, των 60..." 
ανάλογα με τις διαθεσιμότητες 
κλινών ΜΕΘ», εξηγεί.

Η Ομοσπονδία, που

«
έχει καταθέσει συγκε
κριμένες προτάσεις από 
τις 24 Μαρτίου -αρχή 
της επιδημίας του κο- 
ρονοϊού στη χώρα μας-,

επανέρχεται μία ύστατη φορά 
ζητώντας να εισακουστεί και 
να γίνουν τα δέοντα. Οι γιατροί 
ζητούν «την ανάπτυξη πραγ
ματικών νέων κλινών ΜΕΘ 
(και όχι στα χαρτιά) με πραγ
ματικό μόνιμο υγειονομικό 
προσωπικό (και όχι στα χαρ
τιά) καθώς και την ανάγκη επί
ταξης άνευ όρων των κλινών 
ΜΕΘ των ιδιωτικών θεραπευ
τηρίων», μας λέει η πρόεδρος 
της ΟΕΝΓΕ και προσθέτει τα 
αιτήματά τους που αφορούν 
συνολικά την πρόληψη-ιχνη- 
λάτηση, την Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας και τη νοσο
κομειακή περίθαλψη.

Το «κόστος»
Η ανησυχία των νοσοκομει

ακών γιατρών εντείνεται γιατί 
ακόμα και τώρα διαπιστώνουν 
πως συνεχίζεται από την κυ
βέρνηση η προσήλωση από τη 
μια στην πολιτική που θεωρεί 
«κόστος» την υγεία του λαού 
και από την άλλη σε επικοι- 
νωνιακά πυροτεχνήματα που 
καμία σχέση δεν έχουν με την 
πραγματικότητα. Μια πραγμα
τικότητα, όπως μας λέει η Αφρ. 
Ρέτζιου, που «κρούει τον κώ
δωνα του κινδύνου, σύμφωνα 
με τα μηνύματα που έρχονται 
καθημερινά από τους συναδέλ
φους όλης της χώρας».

Η μαγική εικόνα της κυβέρ
νησης του Κυριάκου Μητσοτά
κη, όπως και ο ίδιος επανέλαβε 
από τη ΔΕΘ, έχει 930 κρεβάτια 
ΜΕΘ που μέχρι το τέλος του 
έτους θα έχουν γίνει 1.200, αγ
γίζοντας τον ευρωπαϊκό μέσο 
όρο, ενώ παρέλαβε 557.

«Συνολικά τα κρεβάτια ΜΕΘ

«Είναι τραγικό τον 21ο αιώνα και σε συνθήκες ειρήνης το ηλικιακό triage 
(σ.σ. διαλογή ασθενών) “δεν διασωληνώνουμε τους άνω των 80, των 70, 
των 60...” ανάλογα με τις διαθεσιμότητες κλινών ΜΕΘ»

Αφροδίτη Ρέτζιου, πρόεδρος της ΟΕΝΓΕ

στον δημόσιο τομέα είναι 657, 
δεν μπορεί να είναι παραπά
νω», αποσαφηνίζει μιλώντας 
στην «Εφ.Συν.» η Αναστασία 
Κοτανίδου, καθηγήτρια Πνευ- 
μονολογίας-Εντατικής Θερα
πείας του ΕΚΠΑ, πρόεδρος της 
Ελληνικής Εταιρείας Εντα
τικής Θεραπείας (ΕΕΕΘ) και 
μέλος της Επιτροπής Εμπει
ρογνωμόνων του υπουργείου 
Υγείας για τον νέο κορονοϊό. 
«Εχουν ανοίξει 100 κρεβάτια. 
Τα υπόλοιπα είναι θάλαμοι 
αρνητικής πίεσης ή καρδιο
λογικές μονάδες νοσοκομείων 
που έχουν αφιερωθεί στον 
Covid-19», σημειώνει.

Από τις 229 ΜΕΘ-Covid 
στην επικράτεια, είναι κατει
λημμένες οι 86 και κενές οι 143, 
δηλαδή το ποσοστό πληρότη
τας είναι 37,5%, δήλωσε χθες 
ο υπουργός Υγείας Βασίλης 
Κικίλιας. Τα στοιχεία ωστόσο 
για την Αττική, που αντιμετω
πίζει το μεγαλύτερο πρόβλημα 
σε όλη τη χώρα, όπως ο ίδιος τα 
παρουσίασε, είναι δυσοίωνα, 
αφού από τις 75 κλίνες ΜΕΘ- 
Covid, οι 53 είναι κατειλημμέ
νες. Ηδη λοιπόν τα επτά από τα 
δέκα κρεβάτια ΜΕΘ-Covid στην 
Αττική είναι δεσμευμένα, ενώ 
στη Θεσσαλονίκη τέσσερις στις 
δέκα κλίνες ΜΕΘ-Covid είναι 
κατειλημμένες (17 σε σύνολο 
43), σύμφωνα με τον Β. Κικίλια.

Το πρώτο δεκαπενθήμερο

του Σεπτεμβρίου μετράει όσες 
βαριές νοσηλείες μέτρησε συ
νολικά ο Αύγουστος (67 χθες 
από 41 την 1η Σεπτεμβρίου), 
ενώ οι απώλειες έχουν φτά
σει ήδη τις 45 (3 χθες σε σύ
νολο 316). Χθες στη χώρα μας 
καταγράφηκαν 312 γνωστά 
κρούσματα, από τα οποία πε
ρισσότερα από τα μισά (55,7%) 
εντοπίστηκαν στην Αττική 
(174). Τον Σεπτέμβριο η Αττι
κή κρατάει τα πρωτεία με το 
47,59% των συνολικών δια
γνώσεων.

Προσλήψεις
«Με βάση τα διεθνή πρό

τυπα στη χώρα μας θα έπρεπε 
να λειτουργούν 3.500 κλίνες 
ΜΕΘ. Πέρυσι τον Ιούνιο λει
τουργούσαν 557 κλίνες ΜΕΘ», 
λέει μιλώντας στην «Εφ.Συν.» ο 
Μιχάλης Γιαννάκος, πρόεδρος 
της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Εργαζομένων Δημοσίων Νοσο
κομείων (ΠΟΕΔΗΝ). Ωστόσο, 
στα νοσοκομεία μας σήμερα, 
εξηγεί, λειτουργούν 607 και 
μπορούν να αναπτυχθούν επι
πλέον 28 με την πρόσληψη του 
απαραίτητου προσωπικού. «Αν 
δεν ανοίξουν κλίνες ΜΕΘ και 
δεν προσληφθεί το απαραίτητο 
προσωπικό για τη στελέχωσή 
τους, οι λίστες αναμονής τον 
χειμώνα θα είναι πολύ μεγάλες 
με κορονοϊό, εποχική γρίπη και 
άλλες παθήσεις».

Είναι προφανές ότι το σύ
στημα υγείας αρχίζει να πιέ
ζεται και, αν συνεχίσει η αυξη
τική καταγραφή κρουσμάτων, 
νοσηλειών και βαριών νοση
λειών, τότε η κυβέρνηση, που 
όχι μόνο δεν εκμεταλλεύτηκε 
το λοκντάουν της πρώτης πε
ριόδου για να ενισχύσει το δη
μόσιο σύστημα υγείας, αλλά 
έσπευσε να ανοίξει τη δραστη
ριότητα των μεγαλοεπιχειρη- 
ματιών σε βάρος της δημόσιας 
υγείας, θα αναγκαστεί να χρη
σιμοποιήσει το ακραίο μέτρο 
του λοκντάουν δεύτερη φορά.

Το παραδέχτηκε άλλωστε 
χθες ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος Στέλιος Πέτσας, αφή
νοντας ανοιχτό το ενδεχόμενο 
που πολλάκις έχουν αποκλείσει 
στις ενημερώσεις του υπουρ
γείου Υγείας οι υφυπουργοί 
Υγείας και Πολιτικής Προ
στασίας κ. Κοντοζαμάνης και 
Χαρδαλιάς, με τελευταία της 
περασμένης Τρίτης. «Θέλουμε 
να αποφύγουμε τα χειρότερα 
και τα χειρότερα φυσικά είναι 
ένα λοκντάουν. Θέλουμε όμως 
πάνω απ' όλα να μην κινδυνεύ
ουν οι συμπολίτες μας που, αν 
έχει τέτοια πίεση το σύστημα 
της υγείας, μπορεί να μη βρουν 
τη φροντίδα που τους αξίζει», 
είπε ο κ. Πέτσας μιλώντας 
στην τηλεόραση του ΣΚΑΪ και 
πρόσθεσε: «Δεν αποκλείουμε 
τίποτα».

ΑΡ
 P

H
O

TO



35;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Συναγερμός για τις ΜΕΘ, οργή για τα ψέματα της κυβέρνησης
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

ΚΑΙ ΕΠΙΤΑΞΗ ΑΝΕΥ ΟΡΩΝ ΤΩΝ ΚΛΙΝΩΝ ΜΕΘ ΣΤΑ ΙΔΙΩΤΙΚΑ ΘΕΡΑΠΕΥΤΗΡΙΑ

τα ψέματα της κυβέρνησης
► Tns ΣΤΕΛΛΙΝΑΣ ΜΑΡΓΑΡΙΤΙΔΟΥ

ΜΕ ΜΑΓΙΚΗ ΕΙΚΟΝΑ μοιάζει η κα
τάσταση και πιο συγκεκριμένα τα 
κρεβάτια Covid-19 που υπάρχουν 
στα νοσοκομεία της Θεσσαλονί
κης. Περίπου 60 φαίνεται να είναι 
οι κλίνες Covid-19 στις ΜΕΘ των 
νοσοκομείων (ο υπουργός Υγείας 
στις χθεσινές δηλώσεις του έδωσε 
47), γεγονός που προκαλεί μεγά
λη ανησυχία όσο αυξάνονται τα 
περιστατικά αλλά και οι ανάγκες 
εντατικής νοσηλείας.

Μπορεί ο υφυπουργός Υγείας 
Βασίλης Κοντοζαμάνης να δηλώ
νει με άνεση από το ΙΚΑ Τούμπας 
ότι ο σχεδιασμός της κυβέρνησης 
είναι ολοκληρωμένος, ωστόσο τα 
νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης και 
ειδικά οι εντατικές μονάδες θερα
πείας κυριολεκτικά λυγίζουν επι
κίνδυνα κάτω από το βάρος των 
έκτακτων συνθηκών.

Στο Νοσοκομείο «Παπανικο- 
λάου» τα 18 κρεβάτια της ΜΕΘ 
απαιτούν 44 νοσηλευτές, όμως 
υπάρχουν μόνο 34. Και όπως 
έχει γίνει γνωστό, από 
τους νοσηλευτές για τον 
Covid-19 που έχουν 
έλθει στα νοσοκο
μεία, ήδη κάποιοι

έχουν παραιτηθεί. Το γεγονός 
επιβεβαιώνει και η πρόεδρος των 
εργαζομένων στο «ΑΧΕΠΑ» Ελένη 
Μπακιρλή, λέγοντας 
χαρακτηριστικά:
«Είναι λογικό 
να φεύγουν 
νοσηλευτές.
Ερχονται για 
δύο χρόνια, 
εκπαιδεύ
ονται, ερ
γάζονται σε

εξαιρετικά δύσκολες και επικίνδυ
νες συνθήκες και ξέρουν ότι δεν 
θα έχουν μόνιμη εργασία».

Στο Νοσοκομείο «ΑΧΕΠΑ» τα 
κρεβάτια των ΜΕΘ που μπορούν 

να υποδεχθούν περιστατι
κά Covid-19 είναι 15, αλλά 
και σ’ αυτή την περίπτωση 
δεν εηαρκεί το προσωπι

κό, αφού από τις ελλείψεις που 
υπάρχουν δεν μπορεί να τηρη
θεί η αναλογία 1:4, δηλαδή ένας 
ασθενής στην Εντατική για 4 νο
σηλευτές.

«Δεν υπάρχει ούτε ένα νοσο
κομείο που να έχει επαρκείς νο
σηλευτές ειδικά για τις ΜΕΘ» το
νίζουν οι εργαζόμενοι. «Σύμφωνα

Κρούσματα και κλειστά σχολεία
ΣΗΜΕΡΑ ΑΝΑΜΕΝΕΤΑΙ να λειτουργήσουν τα σχο

λεία στην Πέλλα, η οποία μετατράπηκε σε εστία 
υπερμετάδοσης του κορονοΐού κυρίως λόγω 
της κονσερβοποιίας. Ωστόσο, 11 νέα κρούσμα
τα καταγράφηκαν στην περιοχή. Στις Σέρρες, 
ένα τμήμα σε σχολική μονάδα Πρωτοβάθμιας 
Εκπαίδευσης είναι σε καραντίνα 14 ημερών 
επειδή ο δάσκαλός του βρέθηκε θετικός στον 
ιό. Οπως μετέδωσε η ΕΡΤ Σερρών, ο διευθυ
ντής Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης Σερρών, 
Γιάννης Καραβασίλης, αποφάσισε να θέσει 
σε εφαρμογή το πρωτόκολλο του ΕΟΔΥ 
που σ’ αυτές τις περιπτώσεις προβλέπει 
14ήμερη καραντίνα.

ΣΕ ΟΛΑ ΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΥΠΑΡΧΕΙ ΕΛΛΕΙΨΗ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Η μαγική εικόνα και στη Θεσσαλονίκη

με τα διεθνή στάνταρντ, θα έπρε
πε στην Ελλάδα να έχουμε 3.500 
κλίνες ΜΕΘ. Εχουμε 787 και με 
τη συνδρομή του ιδιωτικού τομέα 
(που είναι όλο και περισσότερο 
παρών) έχουμε 1.100. Στη Θεσσα
λονίκη τα κρεβάτια της Εντατικής 
δεν ξεπερνούν τα 60».

«Στο “Παπαγεωργίου” έχουμε 
6 κρεβάτια Covid. Και στο “Αγιος 
Δημήτριος” υπάρχουν 8 κρεβάτια 
ΜΕΘ. Ομως τα νούμερα δεν είναι 
ακριβή. Μπορεί μια Μονάδα Εντα
τικής Θεραπείας να γίνει αυτοτε
λής μονάδα Covid, όμως έτσι θα 
καταργηθεί μια μονάδα ΜΕΘ με 
άλλα επείγοντα περιστατικά, διότι 
δεν μπορούν να νοσηλευτούν στο 
ίδιο τμήμα άλλοι ασθενείς», λέει ο 
πρόεδρος των εργαζομένων στο 
«Παπαγεωργίου», Θανάσης Τασι- 
ούδης.

«Στο Νοσοκομείο “Αγιος Δημή- 
τριος” υπάρχουν 8 κρεβάτια ΜΕΘ 
και στο “Ιπποκράτειο” 10. Ομως 
πώς λειτουργούν; Με ποιο προ
σωπικό; Για παράδειγμα, υπάρ
χει εγκύκλιος που σε περίπτωση 
ανάγκης μεταφέρει στις Μονάδες 
Εντατικής Υπηρεσίας νοσηλευ
τές από άλλες μονάδες», λέει ο 
Πέτρος Κετικίδης από το Δ.Σ. της 
ΠΟΕΔΗΝ.
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1  'Γεμίζουν με περιστατικά κορωνοϊού τα
νοσοκομεία"

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-09-2020

Επιφάνεια: 482.21 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

'Γεμίζουν με περιστατικά κορωνοϊού τα νοσοκομεία"
"Εάν πάλι πάμε σε αναστολή χειρουργείων, εξωτερικών 
ιατρείων, διαγνωστικών εξετάσεων, καρδιολογικών ε
πεμβάσεων, μετατροπή γενικών ΜΕΘ σε ΜΕΘ κορωνοϊ- 
ού θα χάνουμε τσάμπα ασθενείς από άλλες αιτίες"

Δ
εν είναι αντιπροσωπευτικά της 
διασποράς του κορωνοϊού τα 
ημερήσια κρούσματα που δίδει 
ο ΕΟΔΥ, ειδικά στην Αττική, κα
ταγγέλλει η ΠΟΕΔΗΝ σημειώ
νοντας πως η διασπορά είναι μεγάλη. 
Σύμφωνα με την καταγγελία, την Τρίτη που ε

φημέρευε το "ΘΡΙΑΣΙΟ" σημείωσε ρεκόρ ει
σαγωγών, καθώς εισήχθησαν 14 θετικά 
κρούσματα και η κλινική νοσηλεύει 35 θετικά. 
"Είναι κρίμα να προσαρμόσουν τη λει
τουργία των νοσοκομείων πάλι στη περί
θαλψη περιστατικών κορωνοϊού. Τα νο
σοκομεία της Αττικής έχουν ήδη λάβει ε
ντολή να αναπτύξουν κλινικές κορωνοϊ- 
ού" αναφέρει η καταγγελία.
"Το Εθνικό Κέντρο Αιμοδοσίας έκανε μέχρι 
πριν λίγες ημέρες 5000 με 6000 τεστ ημε
ρησίους και τώρα κάνει 400... Εάν πάλι πάμε 
σε αναστολή χειρουργείων, εξωτερικών ια
τρείων, διαγνωστικών εξετάσεων, καρδιο
λογικών επεμβάσεων, μετατροπή γενικών 
ΜΕΘ σε ΜΕΘ κορωνοϊού θα χάνουμε τσά
μπα ασθενείς από άλλες αιτίες", τονίζεται 
στην ανακοίνωση..

Κατειλημμένες οι 53 από τις 75 ΜΕΘ
Σε ποσοστό πληρότητας 37,5% ανέρχονται 
οι κλίνες ΜΕΘ για τον Covid στην επικράτεια 
ενώ κατελημμένες είναι οι 53 από τις 75 κλί
νες ΜΕΘ για τον ιό στην Αττική, σύμφωνα με 
τον υπουργό Υγείας Βασίλη Κικίλια. 
Σύμφωνα με τον κ. Κικίλια:
"Οι κλίνες στις Μονάδες Εντατικής Θερα
πείας στα Νοσοκομεία της επικράτειας α
νέρχονται σήμερα σε 930.
Από αυτές, 701 διατίθενται για ασθενείς με 
νοσήματα πλην Covid-19 (519 κατειλημμέ
νες, 182 κενές) και 229 διατίθενται απο
κλειστικά για την νοσηλεία ασθενών με

Covid-19 (223 σε Νοσοκομεία του ΕΣΥ, 6 
σε στρατιωτικά).
Από τις 229 ΜΕΘ-Covid στην επικράτεια, 
είναι κατειλημμένες οι 86 και κενές οι 143, 
δηλαδή το ποσοστό πληρότητας είναι 
37,5%.
"Με δεδομένη την αύξηση των εισαγωγών 
που παρατηρείται στα Νοσοκομεία της Ατ
τικής, συνεχίζει ο κ. Κικίλιας - λόγω του υ
ψηλού επιδημιολογικού φορτίου που παρα- 
τηρείται τις τελευταίες μέρες στην Περιφέ
ρεια, το Υπουργείο Υγείας εφαρμόζει το 
σχεδίασμά για αύξηση των κλινών ΜΕΘ- 
Covid, όπως έκανε και στην πρώτη φάση 
της πανδημίας.
Προστίθενται 40 επιπλέον κλίνες ΜΕΘ- 
Covid για την κάλυψη των αυξημένων ανα
γκών της Αττικής εντός των επόμενων επτά 
ημερών. Το σχέδιο περιλαμβάνει τις εξής 
κλίνες: 12 στο ΓΝΝΘΑ "Η Σωτηρία", 12 στο 
ΓΝ Ασκληπιείο Βούλας, 6 στο ΠΓΝ "Αττι
κόν", 4 στα στρατιωτικά Νοσοκομεία της 
Αττικής και 6 στο ΓΝ Χαλκίδας.
Παράλληλα, βρίσκεται σε εξέλιξη η διαδι
κασία δημιουργίας 236 νέων μόνιμων κλι
νών ΜΕΘ από τις μεγάλες δωρεές των τε
λευταίων μηνών. Συγκεκριμένα, 155 υπερ
σύγχρονες ΜΕΘ και 19 ΜΑΦ από την δωρε
ά του ΙΣΝ θα αρχίσουν να παραδίδονται 
στο ΕΣΥ πριν το τέλος του έτους.
Επίσης, ολοκληρώνεται εντός του Οκτω
βρίου η δωρεά της Βουλής των Ελλήνων 
για την κατασκευή 50 κλινών ΜΕΘ στο Νο
σοκομείο "Η Σωτηρία".
Τέλος, αναμένεται έως τα τέλη Οκτωβρίου 
και η παράδοση 8 ΜΕΘ και 4 ΜΑΦ στο Γενι
κό Κρατικό Νίκαιας από την δωρεά του κ. 
Ευάγγελου Μαρινάκη, της κας Αγγελικής 
Φράγκου και της ΙΟΝ Α.Ε.".
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1  ΑΚΟΥΣΑ ΝΑ ΛΕΝΕ...
Πηγή: FINANCE MARKETS

VOICE
Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 452.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1650

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

... ότι, αυτό θα πει θράσος. Πανηγυρίζουν 
στην κυβέρνηση γιατί τα έσοδα του 
Αυγούστου πήγαν κάπως καλύτερα. 

Αποκρύπτουν το γεγονός ότι, αυτό οφείλεται τόσο στα 
αυξημένα έσοδα ΠΔΕ, όσο και στην παράταση που 
δόθηκε για την υποβολή των φορολογικών δηλώσεων 
και την πληρωμή της πρώτης και δεύτερης δόσης 
του φόρου εισοδήματος, μέχρι το τέλος Αυγούστου. 
Κατά τα λοιπά, το έλλειμμα στο ισοζύγιο του κρατικού 
προϋπολογισμού ανέρχεται σε 10,804 δισ. ευρώ, 
έναντι στόχου για έλλειμμα 2,892 δισ. ευρώ που έχει 
περιληφθεί για το αντίστοιχο διάστημα στην εισηγητική 
έκθεση του προϋπολογισμού 2020 και ελλείμματος 
1,588 δισ. ευρώ το αντίστοιχο διάστημα του 2019. 
Αυτή η κυβέρνηση πάει από το ένα -αρνητικό- ρεκόρ 
στο άλλο...

... πως η αύξηση της πληρότητας των 
ΜΕΘ για τον κορονοίό στην Αθήνα στο 
50% εν μέσω Σεπτεμβρίου και με το 

θερμόμετρο σταθερά στους 30 βαθμούς Κελσίου, 
εμβάλλει σε ανησυχία για το τι μας περιμένει κατά 
τους επόμενους μήνες. Σημειώνεται ότι, όπως 
δήλωσε ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, σε όλη τη χώρα 
υπάρχουν μόνο 168 κλίνες ικανές να καλύψουν 
την αντιμετώπιση της πανδημίας. Όπως εξήγησε, 
η κυβέρνηση εξαπατά την κοινή γνώμη, όταν 
υποστηρίζει ότι οι διαθέσιμες κλίνες στη χώρα 
πλησιάζουν τις χίλιες. Ο αριθμός αυτός αφορά το 
σύνολο των κλινών για μονάδες ΜΕΘ, οι οποίες 
όμως δεν είναι κατάλληλες για νοσηλεία βαριών 
κρουσμάτων Covid-19, γιατί ο κάθε ασθενής πρέπει 
να νοσηλεύεται κατά μόνας και σε ειδικό θάλαμο.
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1  Στα ύψη τα κρούσματα κορωνοϊού στην Ελλάδα
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-09-2020

Επιφάνεια: 485.06 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΓΙΑ ΤΙΣ ΜΕΘ

Στα ύψη τα κρούσματα 
κορωνοΐού στην Ελλάδα

Στα ύψη ξανά τα κρούσματα τον κο- 
ρωνοϊού SARS-CoV-2 στη χώρα κα
θώς χθες ανακοινώθηκαν άλλα 312 
νέα κρούσματα, ενώ αυξημένη πα
ραμένει η πίεση που δέχονται οι 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας (ΜΕΘ) 
από την πανδημία με τους ασθενείς 
που είναι διασωληνωμένοι να ανέρ
χονται στους 67. Τρεις ακόμα άν
θρωποι έχασαν τη ζωή τους το τε
λευταίο 24ωρο από Covid-19.

Α
πό χα νέα κρούσματα 27 συνδέο
νται με γνωστές συρροές και 22 
εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων 
στις πύλες εισόδου της χώρας όπως ανα

κοίνωσε ο ΕΟΔΥ. Οι διασωληνωμένοι που 
νοσηλεύονται είναι 67.

“ΚΟΝΤΡΑ” ΓΙΑ ΤΟ ΕΣΥ

Στο μεταξύ, μιλώντας στο Σκάι χθες 
το πρωί ανοιχτό άφησε το ενδεχόμενο 
για νέο λοκντάουν ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος Στέλιος Πέτσας: “Δεν αποκλείουμε 
τίποτα όταν έχουμε πει ότι δεν μπαίνει σε 
καμία ζυγαριά η προστασία της δημόσιας 
υγείας και της ανθρώπινης ζωής”, σημεί
ωσε. Την ίδια στιγμή σκληρή κριτική για 
τους χειρισμούς της κυβέρνησης άσκησε 
με τηλεοπτική δήλωσή του, ο εκπρόσωπος 
Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμ- 
μαχία, Νήσος Ηλιόπουλος, επισημαίονο- 
ντας πως η κυβέρνηση έχει εγκαταλείψει 
το ΕΣΥ.

Από τη μεριά του, ο υπουργός Υγείας 
Βασίλης Κικίλιας έδωσε στη δημοσιότητα 
στοιχεία για τις ΜΕΘ ανακοινώνοντας 
την αύξηση του αριθμού τους κατά 40 
(από τις 75 που λειτουργούν στην Αττική) 
προκειμένου να αντιμετωπιστεί η αυξητική 
τάση των ασθενών που καταγράφεται.

Σε ό,τι αφορά όλη τη χώρα επεσήμανε 
ότι ο αριθμός των ΜΕΘ ανέρχεται σε 930 
εκ των οποίων 229 διατίθενται αποκλει

στικά για τη νοσηλεία ασθενών με Covid 
- 19 (ποσοστό πληρότητας αυτή τη στιγμή 
37,5%).

Σύμφωνα με την ενημέρωση του υπουρ
γού βρίσκεται σε εξέλιξη η διαδικασία δη
μιουργίας 236 νέων μόνιμων κλινών ΜΕΘ 
από τις μεγάλες δωρεές των τελευταίων 
μηνών.
Να σημειώσουμε πως νωρίτερα χθες νο

σοκομειακοί γιατροί, ΟΕΝΓΕ και ΠΟΕΔΗΝ, 
με ανακοινώσεις τους εξέφρασαν την ανη
συχία τους για την αύξηση των διασωλη- 
νωμένων προειδοποιώντας παράλληλα 
πως αν δεν υπάρξουν άμεσες παρεμβάσεις, 
με αύξηση προσωπικού και κλινών, τον 
χειμώνα θα υπάρξουν φαινόμενα “διαλο
γής” ασθενών με καταστροφικές συνέπειες.

“ΑΝΟΙΧΤΗ” Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

Πάντως, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης στο πλαίσιο της συνάντησης 
που είχε με την πρόεδρο της Δημοκρατίας 
Κατερίνα Σακελλαροπούλου άφησε αιχμές 
κατά όσων αμφισβητούν τις προσπάθειες 
της κυβέρνησης, κάνοντας λόγο για στα
τιστικά στοιχεία που δεν ανταποκρίνονται 
στην πραγματικότητα και υποστηρίζοντας 
πως το ΕΣΥ «είναι απολύτως έτοιμο να 
αντιμετωπίσει την όποια έξαρση των κρου
σμάτων και σε επίπεδο κρεβατιών και σε 
επίπεδο κρεβατιών ΜΕΘ».

Παράλληλα ξεκαθάρισε πως «θα διατη
ρήσουμε την οικονομία μας ανοικτή με 
τις ελάχιστες δυνατές εκπτώσεις και πα
ρατηρήσεις που όλοι πρέπει να κάνουμε 
για να διαφυλάξουμε την υγεία των συ
μπολιτών μας, κυρίως των αγαπημένων 
μας, αλλά και για να επιτρέψουμε στη 
χώρα να ανασάνει οικονομικά. Και είμαι 
σίγουρος ότι αυτή την ισορροπία θα μπο
ρέσουμε να τη βρούμε».
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